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En aquest document, de contindre dades de caràcter personal objecte de protecció, aquests es troben
omesos -substituïts per asteriscos (*) - en compliment del Reglament General de Protecció de Dades
(UE) 2016/679. / En este documento, de contener datos de carácter personal objeto de protección, éstos
se encuentran omitidos -sustituidos por asteriscos (*) - en cumplimiento del Reglamento General de
Protección de Datos (UE) 2016/679.

CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIM - ACTA DE LA
SESSIÓ ORDINÀRIA DEL DIA 12 DE JUNY DE 2024 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA
JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIM - ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA DEL DIA 12 DE
JUNIO DE 2024

En el Centre Municipal de Joventut Grau-Port, situat al carrer Méndez Núñez núm. 8, a les
19:00 hores del dia 12 de juny de 2024, davall la Presidència de la Sra. Mª José Ferrer San
Segundo i la Vicepresidència del Sr. Juan Carlos Caballero Montañés, es va reunir en sessió
ordinaria el Consell del Districte Marítim, amb l'assistència dels components del mateix, pel
Grup Popular, el Sr. Ramón García Cortell, el Sr. Francisco Vidal Fernández i el Sr. Manuel
Matran Panadero, pel Grup Compromis, el Sr. Alexandre Crespo i Durà i el Sr. Ferran Vicent
García Ferrer, pel Grup Socialista, el Sr. Luis Miguel Arroyo González i pel Grup Vox, la Sra.
Carmen Casañ Vicente, actuant com a Secretaria la Sra. Teresa Hernández Briones.

 

 

Oberta la sessiò per la Presidència, s'examinen els assumptes que figuren en l'ordre del dia
i s'adopten els següents acords.
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1 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
ASSUMPTE / :ASUNTO
Lectura i aprovació, si és el cas, de l'acta de la sessió anterior.
Lectura y aprobación, en su caso, del acta de la sesión anterior.

Intervé en primer lloc el vocal del Grup Compromis, Sr. Ferran Vicent García Ferrer, per a
dir que ha de fer una menció de reconeixement al fet que l'acta se'ls envie en castellà i valencià
perquè pensem que és molt important donada la defensa que es fa de la nostra llengua en la
Constitució i en l'Estatut. I també fer una petició que, en la mateixa línia que es fa això, línia que
defenen la Constitució i l'Estatut, el més apropiat i correcte lingüísticament és que primer figure
en valencià i després en castellà. Perquè si no la tendència és a llegir-la en castellà i ja no es llig
en valencià.

Sobre l'aprovació de l'acta comenta que, en l'anterior sessió de la Junta, van presentar una
moció sol·licitant una moratòria general sobre els apartaments turístics i el vocal company
Ramón García va comentar que era il·legal i van considerar que hauria de fer-se una rectificació i
una valoració ja que és el mateix PP el que va portar al Ple que s'aprovara eixa moratòria, cosa
que Compromis evidentment va votar a favor. Per esta situació, explica, s'abstindran en la
votació.

La Presidenta intervé per a indicar que este tema hauria de tractar-se en el torn de Precs i
Preguntes perquè una cosa és el que un diga i una altra que l'acta reflectisca el que s'ha dit.
Pregunta, per entendre-ho, si hi ha algun error en l'acta, al que el vocal de Compromis diu que no,
que en l'acta no hi ha cap error. I explica que ho han fet altres vegades. És una abstenció de
posicionament polític, no perquè s'haja presentat alguna esmena. No es qüestiona la fidelitat de
l'acta.

La Presidenta oferix al vocal de l'equip de govern, Sr. Ramón García Cortell, la possibilitat
de contestar encara que entén que, tractant-se d'una qüestió política, no seria necessari. Però si ho
desitja pot intervindre.

El Sr. García Cortell intervé per a dir que no va dir que la moratòria fora il·legal sinó que la
moratòria que va sol·licitar Compromis quan estava en el govern no va ser aprovada per la
justícia. Simplement volia fer eixe aclariment. La Presidenta fa broma que, si no és el que es
reflectix en l'acta, el que hauria d'haver protestat era Ramón.

Se sotmet l'acta a votació quedant aprovada per majoria amb l'abstenció dels dos vocals de
Compromis i de la Presidenta i el Vicepresident.

Interviene en primer lugar el vocal del Grupo Compromis, D. Ferran Vicent García
Ferrer, para decir que debe hacer una mención de reconocimiento al hecho de que el acta se les
envíe en castellano y valenciano porque pensamos que es muy importante dada la defensa que se
hace de nuestra lengua en la Constitución y en el Estatuto. Y también hacer una petición de que,
en la misma línea que se hace esto, línea que defienden la Constitución y el Estatuto, lo más
apropiado y correcto lingüísticamente es que primero figure en valenciano y después en
castellano. Porque si no la tendencia es a leerla en castellano y ya no se lee en valenciano.
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Sobre la aprobación del acta comenta que, en la anterior sesión de la Junta, presentaron
una moción solicitando una moratoria general sobre los apartamentos turísticos y el vocal
compañero Ramón García comentó que era ilegal y consideraron que debería hacerse una
rectificación y una valoración ya que es el mismo PP el que llevó al Pleno que se aprobara esa
moratoria, cosa que Compromis evidentemente votó a favor. Por esta situación, explica, se van a
abstener en la votación.

La Presidenta interviene para indicar que este tema debería tratarse en el turno de Ruegos
y Preguntas porque una cosa es lo que uno diga y otra que el acta refleje lo que se ha dicho.
Pregunta, por entenderlo, si hay algún error en el acta, a lo que el vocal de Compromis dice que
no, que en el acta no hay ningún error. Y explica que lo han hecho otras veces. Es una
abstención de posicionamiento político, no porque se haya presentado alguna enmienda. No se
cuestiona la fidelidad del acta.

La Presidenta ofrece al vocal del equipo de gobierno, D. Ramón García Cortell, la
posibilidad de contestar aunque entiende que, tratándose de una cuestión política, no sería
necesario. Pero si lo desea puede intervenir.

El Sr. García Cortell interviene para decir que no dijo que la moratoria fuera ilegal sino
que la moratoria que solicitó Compromis cuando estaba en el gobierno no fue aprobada por la
justicia. Simplemente quería hacer esa aclaración. La Presidenta bromea con que, si no es lo
que se refleja en el acta, el que tendría que haber protestado era Ramón.

Se somete el acta a votación quedando aprobada por mayoría con la abstención de los dos
vocales de Compromis y de la Presidenta y el Vicepresidente.

2 RESULTAT / : APROVAT / RESULTADO APROBADO
ASSUMPTE / :ASUNTO
Aprovació activitats any 2024 del Grup de Treball de Família, Ocupació, Agricultura i Parcs i
Jardins.
Aprobación actividades año 2024 del Grupo de Trabajo de Familia, Empleo, Agricultura y
Parques y Jardines.

La Presidenta cedix el torn de paraula a la vocal de l'equip de govern, la Sra. Carmen
Casañ Vicente, coordinadora del Grup de Treball d'Ocupació, Família, Platges, Parcs i Jardins,
qui explica que les activitats proposades són les següents:

-  Xarrades formatives culturals per a joves. Foment del coneixement cultural, literatura i
història espanyola i valenciana. Que els joves coneguen la nostra cultura. Estaria destinada a
joves entre 16 i 25 anys. Les impartiran persones voluntàries i amigues dels Centres de Majors i
es realitzarien en els Centres de Joventut. El cost de l'activitat és de zero euros.

-   Xarrades en els Centres de Majors destinades a persones de més de 55 anys, xarrades de
debat relacionades amb la seguretat a l'hora d'utilitzar les xarxes socials i la banca, perquè
tinguen coneixement d'estos temes. Les impartiran persones voluntàries dels Centres de Joventut
i es realitzarien en els Centres de Majors del Districte. El cost és de zero euros.



Id
. 

D
o
cu

m
en

t:
 B

7
yb

 q
m

aB
 e

Jz
w

 L
T
Q

G
 H

S
ew

 6
B
T
U

 7
4
s=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A J MPAL DISTR.ADJ.CAP SERV - JUNTA MUNICIPAL
MARITIM

MARIA TERESA HERNANDEZ BRIONES 26/07/2024 ACCVCA-120 14331757494673295823
9536335641085520936

CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIM - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 12 DE JUNY
DE 2024 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIM - ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA DE 12
DE JUNIO DE 2024

4

El vocal suplent de Compromis, el Sr. Alex Crespo i Durà, explica que la companya Mª
José no ha pogut vindre. Indica que demanaran l'abstenció no pel que s'està fent sinó per la
forma. D'una banda, no hi ha hagut suficient consens a l'hora d'aprovar les activitats. Les han
aprovades els coordinadors i coordinadores però no han participat les associacions veïnals.
D'altra banda, hauria d'estendre's acta pública de com s'ha arribat a eixe acord.

El vocal del Grup Socialista, Sr. Luis Miguel Arroyo González, indica que s'abstindrà
perquè l'explicació de les activitats proposades no detalla un temari, un currículum al qual
agarrar-se No sap exactament què es comptarà i com es comptarà.

El vocal de l'equip de govern, el Sr. Ramón García Cortell, en referència al que ha
comentat el vocal de Compromis, el Sr. Alex Crespo i Durà, pregunta si es referix a esta o a tots
els grups en general. Ja va comentar amb anterioritat que els grups de cultura i urbanisme no van
tindre una sinó dos reunions amb tota la gent que es va voler presentar i va ser bastant
assistència, tant la del Centre de Campoamor com la que es va fer en la Junta Municipal. Es van
presentar 21 propostes en el Grup de Cultura i només una en el d'Urbanisme. No va haver-hi
debat en este últim cas perquè només hi havia una. En Cultura va haver-hi 21. En la reunió es van
explicar els criteris per a determinar quins s'anaven a realitzar i quins no. Creu recordar que van
quedar fora dos. I no recorda estant en l'oposició haver assistit a cap reunió per a debatre
activitats.

El vocal de Compromís replica que el consens no és que es donen explicacions sinó que la
gent puga valorar quines activitats es fan o no i que hi haja un diàleg entre totes les associacions.
Estes mateixes associacions manifesten que no s'està produint eixe diàleg.

Se sotmeten les activitats a votació, resultant aprovades per majoria amb l'abstenció dels 3
vocals de l'oposició i de la Presidenta i el Vicepresident.

 

La Presidenta cede el turno de palabra a la vocal del equipo de gobierno, Dª Carmen
Casañ Vicente, coordinadora del Grupo de Trabajo de Empleo, Familia, Playas, Parques y
Jardines, quien explica que las actividades propuestas son las siguientes:

- Charlas formativas culturales para jóvenes. Fomento del conocimiento cultural,
literatura e historia española y valenciana. Que los jóvenes conozcan nuestra cultura. Estaría
destinada a jóvenes entre 16 y 25 años. Las impartirán personas voluntarias y amigas de los
Centros de Mayores y se realizarían en los Centros de Juventud. El coste de la actividad es de
cero euros.

- Charlas en los Centros de Mayores destinadas a personas de más de 55 años, charlas de
debate relacionadas con la seguridad a la hora de utilizar las redes sociales y la banca, para
que tengan conocimiento de dichos temas. Las impartirán personas voluntarias de los Centros de
Juventud y se realizarían en los Centros de Mayores del Distrito. El coste es de cero euros.

El vocal suplente de Compromis, el Sr. Alex Crespo i Durà, explica que la compañera Mª
José no ha podido venir. Indica que van a pedir la abstención no por lo que se está haciendo
sino por la forma. Por un lado, no ha habido suficiente consenso a la hora de aprobar las
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actividades. Las han aprobado los coordinadores y coordinadoras pero no han participado las
asociaciones vecinales. Por otro lado, debería levantarse acta pública de cómo se ha llegado a
ese acuerdo.

El vocal del Grupo Socialista, Sr. Luis Miguel Arroyo González, indica que se va a
abstener porque la explicación de las actividades propuestas no detalla un temario, un
currículum al que agarrarse No sabe exactamente qué se va a contar y cómo se va a contar.

El vocal del equipo de gobierno, el Sr. Ramón García Cortell, en referencia a lo que ha
comentado el vocal de Compromis, el Sr. Alex Crespo i Durà, pregunta si se refiere a esta o a
todos los grupos en general. Ya comentó con anterioridad que los grupos de cultura y urbanismo
no tuvieron una sino dos reuniones con toda la gente que se quiso presentar y fue bastante
asistencia, tanto la del Centro de Campoamor como la que se hizo en la Junta Municipal. Se
presentaron 21 propuestas en el Grupo de Cultura y solo una en el de Urbanismo. No hubo
debate en este último caso porque solo había una. En Cultura hubo 21. En la reunión se
explicaron los criterios para determinar cuáles se iban a realizar y cuáles no. Cree recordar que
quedaron fuera dos. Y no recuerda estando en la oposición haber asistido a ninguna reunión
para debatir actividades.

El vocal de Compromís replica que el consenso no es que se den explicaciones sino que la
gente pueda valorar qué actividades se hacen o no y que haya un diálogo entre todas las
asociaciones. Estas mismas asociaciones manifiestan que no se está produciendo ese diálogo.

Se someten las actividades a votación, resultando aprobadas por mayoría con la
abstención de los 3 vocales de la oposición y de la Presidenta y el Vicepresidente.

3 RESULTAT / : QUEDAR ASSABENTAT / RESULTADO QUEDAR
ENTERADO

ASSUMPTE / :ASUNTO
Donar compte de la designació per Presidència dels representants de la Junta de Districte en tots
els Consells Bàsics de Salut de la seua demarcació territorial.
Dar cuenta de la designación por Presidencia de los representantes de la Junta de Distrito en
todos los Consejos Básicos de Salud de su demarcación territorial.

La Presidenta indica que el següent punt és un “donar compte” pel que no precisa de
votació. Es tracta de la designació per part de Presidència de les persones representants de la
Junta del Districte Marítim en els Consells Bàsics de Salut de la demarcació. Existix una nota
interior del Servici de Sanitat per la qual se sol·licita la inclusió d'este punt en l'Orde del dia del
Consell. Ve del Decret 47/2023. I la persona seleccionada per a assumir la representació és la
Sra. Carmen Casañ Vicente, vocal i coordinadora del Grup de Treball d'Ocupació, Família,
Platges i Parcs i Jardins.

Intervé el vocal de Compromis, el Sr. Ferran García Ferrer, dient que no se'ls ha remés
l'expedient sinó només la nota interior a petició de Compromis i dos dies abans de la celebració
del Consell. Per això entén que s'ha vulnerat l'article 14 del ROP perquè no s'ha donat accés a
l'expedient en tramitació inclòs en l'Orde del dia del Consell. Manifesta que vol que conste en
acta que s'ha vulnerat el dret a la informació al seu grup municipal.
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La Presidenta explica que l'accés a l'expedient el tenen sempre i que la nota interior és la
mateixa que s'ha remés a totes les Juntes Municipals.

La secretària explica que, en enviar l'Orde del dia, s'inclou l'accés a tots els expedients del
Consell i que la nota interior es va remetre a totes les Juntes i totes tenen el mateix punt en l'Orde
del dia.

El vocal diu que la queixa del seu grup municipal és perquè la informació els va arribar dos
dies abans de la celebració del consell.

La Presidenta puntualitza que dos dies tampoc és tan poc temps i es tracta d'un “donar
compte”.

La Presidenta indica que el siguiente punto es un “dar cuenta” por lo que no precisa de
votación. Se trata de la designación por parte de Presidencia de las personas representantes de
la Junta del Distrito Marítimo en los Consejos Básicos de Salud de la demarcación. Existe una
nota interior del Servicio de Sanidad por la que se solicita la inclusión de este punto en el Orden
del Día del Consejo. Viene del Decreto 47/2023. Y la persona seleccionada para asumir la
representación es la Sra. Carmen Casañ Vicente, vocal y coordinadora del Grupo de Trabajo de
Empleo, Familia, Playas y Parques y Jardines.

Interviene el vocal de Compromis, el Sr. Ferran García Ferrer, diciendo que no se les ha
remitido el expediente sino solo la nota interior a petición de Compromis y dos días antes de la
celebración del Consejo. Por ello entiende que se ha vulnerado el artículo 14 del ROP porque no
se ha dado acceso al expediente en tramitación incluido en el Orden del Día del Consejo.
Manifiesta que quiere que conste en acta que se ha vulnerado el derecho a la información a su
grupo municipal.

La Presidenta explica que el acceso al expediente lo tienen siempre y que la nota interior
es la misma que se ha remitido a todas las Juntas Municipales.

La secretaria explica que, al enviar el Orden del Día, se incluye el acceso a todos los
expedientes del Consejo y que la nota interior se remitió a todas las Juntas y todas tienen el
mismo punto en el Orden del Día.

El vocal dice que la queja de su grupo municipal es porque la información les llegó dos
días antes de la celebración del consejo.

La Presidenta puntualiza que dos días tampoco es tan poco tiempo y se trata de un “dar
cuenta”.
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4 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000060-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 5
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenta al Consell del Districte Marítim el Grup Municipal Socialista, relativa a
una zona degradada en solar en carrer Lebón.
Moción que presenta al Consejo del Distrito Marítimo el Grupo Municipal Socialista, relativa
a una zona degradada en solar en calle Lebón.

SANDRA GOMEZ LOPEZ - PORTAVEU - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

MOCIÓN QUE PRESENTA EL VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA, LUIS MIGUEL ARROYO GONZÁLEZ, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL
GRUPO MUNICIPAL, A LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIMO

Les veïnes i veïns de tots els barris que comprén esta junta de districte porten dècades
patint la falta d'aparcament. En la majoria d'edificis de gent treballadora i construïts en els anys
60 i 70 no existixen aparcaments subterranis i la gran majoria d'estes persones que necessiten el
cotxe o furgoneta per a treballar consumixen una bona quantitat de minuts diaris a intentar
aparcar quan tornen de la seua jornada laboral.

Si es té sort només seran 5 minuts, però a vegades poden estar més de mitja hora
consumint temps i gasolina i robant-li minuts al seu temps de descans, oci o a la família. Tots
eixos minuts sumats al final de l'any deixen un bon nombre d'hores en les quals no han pogut
anar a fer la compra, descansar en el sofà o estar amb els seus xiquets o el seu familiar
dependent.

Entre els carrers Pare Tomàs de Montañana, Astúries, Lebón i avinguda Balears existixen
unes pistes esportives, un solar (que durant anys s'està utilitzant per a l'esplai caní), una xicoteta
zona arbrada i mal il·luminada, i un altre gran solar que els veïns utilitzen d'improvisat
aparcament. Estes parcel·les són unes de les poques que queda per urbanitzar en la zona i sens
dubte la zona més gran. D'altra banda, l'ús aprovat en el PGOU és de zona verda i educatiu.

En el solar utilitzat d'aparcament estacionen al voltant de 180 cotxes de manera habitual
perquè no tenen millor opció, però este espai està en un estat lamentable. Sòl irregular, una zona
de pas a inferior nivell molt deteriorada, brutícia i andròmines acumulades sumat a la pols que
s'alça cada vegada que algun cotxe es mou per la zona, la qual cosa ocorre durant tot el dia. En
altres zones de la ciutat ja s'han projectat pàrquings en altura, alguna cosa que podria ser una
magnífica solució.

En la zona d'aparcament també es veuen habitualment autocaravanes que estacionen uns
dies o persones fent xicotetes reparacions o netejant els seus vehicles, alguna cosa que prohibix
l'ordenança municipal de neteja urbana (art. 6.10).

D'altra banda, l'equipament esportiu es va repintar i va reequipar fa uns anys, però és
evident que és millorable. I la zona utilitzada per a l'esplai caní (també molt necessari donada la
gran quantitat de gossos que viuen en esta ciutat) té un accés complicat, manca de font, sombraje
i bancs.
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No podem obviar la circumstància que esta zona és una de les més transitades per turistes a
la nostra ciutat i la seua mal estat no és una bona carta de presentació.

És necessari dignificar l'entorn respectant els usos que li ha anat atorgant la ciutadania. Es
podria crear un pàrquing en altura amb un mínim de 300 places on existisca lloguer temporal i
permanent per a residents, renovar integralment l'equipament esportiu i dignificar la zona d'esplai
caní amb font per a humans i cans, un accés apropiat, bancs i sombraje, s'han de respectar els
arbres ja existents en la zona, i hi ha espai suficient per a incloure algun equipament més com a
parc infantil o màquines esportives per a majors. Estos espais haurien d'estar integrats per un
jardí amb la finalitat de respectar l'ús del sòl marcat i oferir noves possibilitats d'oci i de passeig a
les veïnes i veïns.

Per tot l'anteriorment exposat, es presenta les següents :PROPOSTES D'ACORD

PRIMERA – Que el Ajuntament de València inicie un procés de participació ciutadana
amb les veïnes i veïns i el teixit associatiu del barri per a dissenyar un projecte d'urbanització
integral d'este entorn respectant els usos actuals, incloent algun més si es considera necessari, i
dignificant l'entorn.

SEGONA.- Que l'Ajuntament, sobre la base del seu estudi sociodemogràfic, consulte amb
la Conselleria d'Educació les previsions de les parcel·les educatives dels carrers Pare Tomàs de
Montañana, Lebón i avinguda Balears, i la dels carrers Vicente Beltrán Grimal, Roda i Pere III el
Cerimonioso, per a negociar amb la Conselleria l'ús temporal o definitiu d'eixes parcel·les perquè
els veïns del barri tinguen alternativa d'aparcament construint un aparcament en altura, definitiu o
modular desmuntable.

El vocal del grup Compromis, el Sr. Alex Crespo i Durà, indica que demanaran el vot a
favor per diverses raons. La primera perquè pensen que és el lloc adequat ja que així s'acosta la
política al veïnat i a més en un problema greu com és l'aparcament. I en segon lloc perquè
consideren que l'espai públic no pot ser només un espai per a aparcaments. A més este tema ja
havia eixit durant l'anterior mandat i una part anava a ser zona verda. Pensa que no ha d'estar
renyit no tindre aparcament amb no tindre espai verd. Per tant, consideren que la solució
proposada pel vocal del grup socialista és l'adequada, aparcaments en altura. S'hauria d'estudiar
esta possibilitat. Per això demanaran el vot a favor.

Li dona la rèplica el vocal de govern, el Sr. Ramón García Cortell, dient que, amb el seu
permís, utilitzarà la pròpia moció per a intentar anar contestant i argumentant perquè la veritat és
que és interessant. “Les veïnes i veïns de tots els barris que comprén esta junta de districte porten
dècades patint la falta d'aparcament. En la majoria d'edificis de gent treballadora construïts en els
anys 60 i 70 no existixen aparcaments subterranis i la gran majoria d'estes persones que
necessiten el cotxe o furgoneta per a treballar consumixen una bona quantitat de minuts diaris a
intentar aparcar quan tornen de la seua jornada laboral”. I afig, quan tornen i quan van. Sobre
això vol donar dos xifres: 8000 i 11500. No sap si li sonen estos números però ho recordarà. Són
dades que van eixir en portades de periòdics de València fa 2 anys, a l'agost de 2022: “Onze
districtes de València perden 8000 places d'aparcament en 8 anys. Eixample, Poblats Marítims i
Olivereta entre els més castigats”. El Levante: “València ha perdut 11500 places d'aparcament en
els últims 7 anys”. I Las Provincias: “Ribó fulmina 3.000 places d'aparcament cada any. València
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no és lloc per a cotxes. Ni falta que fa, pensen en Compromis”. És curiós que es diga ara que fan
falta places d'aparcament per a vehicles. Es pregunta per què van llevar 8000, 11500, és igual la
quantitat que trien. I ara reconeixen que fan falta. Almenys entén que són conscients del que van
fer i ara li demanen la solució al nou equip de govern. Però, treballaran per a això.

En el següent paràgraf de la moció parlen d'això del solar que, efectivament, reconeixen
que és d'ús educatiu pertanyentl a a Conselleria de Sanitat. També es diu després en la moció que
en el solar aparquen 180 cotxes, espai que està en molt mal estat i lamentable sòl irregular,
deteriorat, brutícia, que s'alça pols… Explica que ell passa molt fa molts anys per eixe solar i no
sols ara. 1, 3, 8, 10? Es pregunta per què l'anterior govern no va fer res durant els 8 anys que van
estar. Perquè ho podrien haver fet.

I contínua amb el següent paràgraf de la moció: “D'altra banda, l'equipament esportiu es va
repintar i va reequipar fa uns anys, però és evident que és millorable. I la zona utilitzada per a
l'esplai caní (també molt necessari donada la gran quantitat de gossos que viuen en esta ciutat) té
un accés complicat, manca de font, *sombraje i bancs”. Es va repintar, es va reequipar però és
millorable i es pregunta per què no ho van millorar en 8 anys.

I respecte del turisme, indica que el vocal mateix s'ha contestat. El sorprén que es diga que
un mal estat no és una bona carta de presentació per al turisme quan la *turismofobia….

Estima que la proposta d'acord és incongruent i contradictòria en el sentit que, en el primer
apartat, es diu que cal fer un procés de participació ciutadana amb veïnes i veïns però no es diu
com ha de fer-se. Podria ser una carta a la ciutadania seguida d'un temps de reflexió o bé d'una
altra forma. I després diu “urbanització integral d'este entorn respectant els usos actuals,
incloent-hi algun més si es considera necessari, i dignificant l'entorn”I en el segon apartat es
proposa un aparcament en altura. Indica que el seu grup ja ha proposat uns quants aparcaments
en altura a la ciutat i, concretament en el Districte Marítim, hi ha en estudi 2 o 3 si no recorda
malament.Troba incongruència perquè o és per a ús o per a aparcament perquè a més acaben
dient “construint un aparcament en altura, definitiu o modular desmuntable”.

Tenint tot l'anterior en compte, es proposa la següent : Moció Alternativa

“Que el grup de treball d'Urbanisme, Turisme, Mobilitat, Seguretat, Comerç i Inversions de
la Junta Municipal de Marítim, comptant amb la dinamització dels tècnics de Participació del
Servici de Descentralització i Participació Ciutadana i amb la col·laboració dels tècnics
competents de l'Àrea d'Urbanisme, realitze unes jornades de treball entre tots els veïns per a
conéixer el criteri sobre les futures inversions públiques del barri”.

En este punt intervé la Presidenta per a advertir que utilitzarà el rellotge per primera
vegada per a regular els temps de rèplica, que són de 3 minuts, perquè s'està començant a
preocupar.

El vocal del grup socialista, el Sr. Luis Miguel Arroyo González, es dirigix al vocal de
govern per a dir-li que segur que cap dels dos està totalment d'acord amb la gestió del govern dels
seus partits ni amb els 8 anys de Ribó ni amb els 24 de Rita. Explica que en els 31 anys que té
eixe solar ha estat igual, incloses totes les legislatures de Rita. Reconeix que ells no ho han
arreglat però el PP va estar més temps. I per a no fer-ho més llarg, explica que hi ha un servici de
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Participació Ciutadana amb uns tècnics estupends que considera són els que han de definir com
es fa eixe procés, sense més.

En este punt intervé el vocal del grup Compromis, el Sr. Alex Crespo i Durà manifestant
que li alegra que el Sr. Ramón García Cortell estiga d'acord amb les idees que venen de l'anterior
govern com són els aparcaments en altura perquè, tot i que no estaven licitats, estaven previstos. I
confirma que efectivament en l'àmbit del Districte Marítim hi ha 3 projectes. Pensa que no és
incompatible l'existència de zones verdes amb els aparcaments però sí que ho és el fet que els
cotxes ocupen l'espai dels vianants.

El Sr. Ramón García Cortell es dirigix al Sr Luis Miguel Arroyo González expressant el
seu acord en el tema de la participació però indica que el que ells proposen és que es duga a
terme a través del grup de mobilitat de la Junta que seria el que coordinara amb veïnes i veïns i
amb la secció de Participació.

Després d'un debat relatiu a com quedaria redactada la moció, s'aprova per unanimitat
l'alternativa presentada per l'equip de govern amb l'esmena introduïda pel vocal del grup
socialista, quedant redactada definitivament com seguix: 

“Que el grup de treball d'Urbanisme, Turisme, Mobilitat, Seguretat, Comerç i
Inversions de la Junta Municipal de Marítim, comptant amb la dinamització dels tècnics de
Participació del Servici de Descentralització i Participació Ciutadana i amb la col·laboració
dels tècnics competents de l'Àrea d'Urbanisme, realitze unes jornades de treball entre tots
els veïns per a conéixer el criteri sobre les futures inversions públiques del barri”.

 

 

Las vecinas y vecinos de todos los barrios que comprende esta junta de distrito llevan
décadas sufriendo la falta de aparcamiento. En la mayoría de edificios de gente trabajadora y
construidos en los años 60 y 70 no existen aparcamientos subterráneos y la gran mayoría de
estas personas que necesitan el coche o furgoneta para trabajar consumen una buena cantidad
de minutos diarios en intentar aparcar cuando vuelven de su jornada laboral.

Si se tiene suerte solo serán 5 minutos, pero en ocasiones pueden estar más de media hora
consumiendo tiempo y gasolina y robándole minutos a su tiempo de descanso, ocio o a la
familia. Todos esos minutos sumados al final del año dejan un buen número de horas en las que
no han podido ir a hacer la compra, descansar en el sofá o estar con sus niños o su familiar
dependiente.

Entre las calles Padre Tomás de Montañana, Asturias, Lebón y avenida Baleares existen
unas pistas deportivas, un solar (que durante años se está utilizando para el esparcimiento
canino), una pequeña zona arbolada y mal iluminada, y otro gran solar que los vecinos utilizan
de improvisado aparcamiento. Estas parcelas son unas de las pocas que queda por urbanizar en
la zona y sin duda la zona más grande. Por otro lado, el uso aprobado en el PGOU es de zona
verde y educativo.
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En el solar utilizado de aparcamiento estacionan alrededor de 180 coches de forma
habitual porque no tienen mejor opción, pero este espacio está en un estado lamentable. Suelo
irregular, una zona de paso a inferior nivel muy deteriorada, suciedad y trastos acumulados
sumado al polvo que se levanta cada vez que algún coche se mueve por la zona, lo que ocurre
durante todo el día. En otras zonas de la ciudad ya se han proyectado parkings en altura, algo
que podría ser una magnífica solución.

En la zona de aparcamiento también se ven habitualmente autocaravanas que estacionan
unos días o personas haciendo pequeñas reparaciones o limpiando sus vehículos, algo que
prohíbe la ordenanza municipal de limpieza urbana (art. 6.10).

Por otro lado, el equipamiento deportivo se repintó y reequipó hace unos años, pero es
evidente que es mejorable. Y la zona utilizada para el esparcimiento canino (también muy
necesario dada la gran cantidad de perros que viven en esta ciudad) tiene un acceso complicado,
carece de fuente, sombraje y bancos.

No podemos obviar la circunstancia de que esta zona es una de las más transitadas por
turistas en nuestra ciudad y su mal estado no es una buena carta de presentación.

Es necesario dignificar el entorno respetando los usos que le ha ido otorgando la
ciudadanía. Se podría crear un parking en altura con un mínimo de 300 plazas donde exista
alquiler temporal y permanente para residentes, renovar integralmente el equipamiento
deportivo y dignificar la zona de esparcimiento canino con fuente para humanos y canes, un
acceso apropiado, bancos y sombraje, se deben respetar los árboles ya existentes en la zona, y
hay espacio suficiente para incluir algún equipamiento más como parque infantil o máquinas
deportivas para mayores. Estos espacios deberían estar integrados por un jardín con el fin de
respetar el uso del suelo marcado y ofrecer nuevas posibilidades de ocio y de paseo a las vecinas
y vecinos.

 

Por todo lo anteriormente expuesto, se presenta las siguientes PROPUESTAS DE
:ACUERDO

– Que el Ayuntamiento de València inicie un proceso de participaciónPRIMERA 
ciudadana con las vecinas y vecinos y el tejido asociativo del barrio para diseñar un proyecto de
urbanización integral de este entorno respetando los usos actuales, incluyendo alguno más si se
considera necesario, y dignificando el entorno.

.- Que el Ayuntamiento, en base a su estudio sociodemográfico, consulte con laSEGUNDA
Conselleria de Educación las previsiones de las parcelas educativas de las calles Padre Tomás
de Montañana, Lebón y avenida Baleares, y la de las calles Vicente Beltrán Grimal, Roda y
Pedro III el Cerimonioso, para negociar con la Consellería el uso temporal o definitivo de esas
parcelas para que los vecinos del barrio tengan alternativa de aparcamiento construyendo un
aparcamiento en altura, definitivo o modular desmontable.

El vocal del grupo Compromis, el Sr. Alex Crespo i Durà, indica que van a pedir el voto a
favor por varias razones. La primera porque piensan que es el lugar adecuado ya que así se
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acerca la política al vecindario y además en un problema grave como es el aparcamiento. Y en
segundo lugar porque consideran que el espacio público no puede ser solo un espacio para
aparcamientos. Además este tema ya había salido durante el anterior mandato y una parte iba a
ser zona verde. Piensa que no tiene que estar reñido no tener aparcamiento con no tener espacio
verde. Por tanto, consideran que la solución propuesta por el vocal del grupo socialista es la
adecuada, aparcamientos en altura. Se debería estudiar esta posibilidad. Por ello pedirán el
voto a favor.

Le da la réplica el vocal de gobierno, el Sr. Ramón García Cortell, diciendo que, con su
permiso, va a utilizar la propia moción para intentar ir contestando y argumentando porque la
verdad es que es interesante. “Las vecinas y vecinos de todos los barrios que comprende esta
junta de distrito llevan décadas sufriendo la falta de aparcamiento. En la mayoría de edificios de
gente trabajadora construidos en los años 60 y 70 no existen aparcamientos subterráneos y la
gran mayoría de estas personas que necesitan el coche o furgoneta para trabajar consumen una
buena cantidad de minutos diarios a intentar aparcar cuando vuelven de su jornada laboral”. Y
añade, cuando vuelven y cuando van. Sobre esto quiere dar dos cifras: 8000 y 11500. No sabe si
le suenan estos números pero lo va a recordar. Son datos que salieron en portadas de periódicos
de Valencia hace 2 años, en agosto de 2022: “Once distritos de Valencia pierden 8000 plazas de
aparcamiento en 8 años. Ensanche, Poblados Marítimos y Olivereta entre los más castigados”.
El Levante: “Valencia ha perdido 11500 plazas de aparcamiento en los últimos 7 años”. Y Las
Provincias: “Ribó fulmina 3.000 plazas de aparcamiento cada año. Valencia no es lugar para
coches. Ni falta que hace, piensan en Compromis”. Es curioso que se diga ahora que hacen falta
plazas de aparcamiento para vehículos. Se pregunta por qué quitaron 8000, 11500, da igual la
cantidad que elijan. Y ahora reconocen que hacen falta. Por lo menos entiende que son
conscientes de lo que hicieron y ahora le piden la solución al nuevo equipo de gobierno. Pero,
trabajarán para ello.

En el siguiente párrafo de la moción hablan de lo del solar que, efectivamente, reconocen
que es de uso educativo perteneciente4a la Consellería de Sanidad. También se dice luego en la
moción que en el solar aparcan 180 coches, espacio que está en muy mal estado y lamentable
suelo irregular, deteriorado, suciedad, que se levanta polvo… Explica que él pasa mucho hace
muchos años por ese solar y no solo ahora. ¿1, 3, 8, 10? Se pregunta por qué el anterior
gobierno no hizo nada durante los 8 años que estuvieron. Porque lo podrían haber hecho.

Y continua con el siguiente párrafo de la moción: “Por otro lado, la equipación deportiva
se repintó y reequipó hace unos años, pero es evidente que es mejorable. Y la zona utilizada para
el esparcimiento canino (también muy necesario dada la gran cantidad de perros que viven en
esta ciudad) tiene un acceso complicado, carencia de fuente, sombraje y bancos”. Se repintó, se
reequipó pero es mejorable y se pregunta por qué no lo mejoraron en 8 años.

Y respecto del turismo, indica que el vocal mismo se ha contestado. Le sorprende que se
diga que un mal estado no es una buena carta de presentación para el turismo cuando la
turismofobia….

Estima que la propuesta de acuerdo es incongruente y contradictoria en el sentido de que,
en el primer apartado, se dice que hay que hacer un proceso de participación ciudadana con
vecinas y vecinos pero no se dice cómo debe hacerse. Podría ser una carta a la ciudadanía
seguida de un tiempo de reflexión o bien de otra forma. Y luego dice “urbanización integral de
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este entorno respetando los usos actuales, incluyendo algún más si se considera necesario, y
dignificando el entorno”

Y en el segundo apartado se propone un aparcamiento en altura. Indica que su grupo ya
ha propuesto unos cuantos aparcamientos en altura en la ciudad y, concretamente en el Distrito
Marítimo, hay en estudio 2 o 3 si no recuerda mal.

Encuentra incongruencia porque o es para uso o para aparcamiento porque además
terminan diciendo “construyendo un aparcamiento en altura, definitivo o modular
desmontable”.

Teniendo todo lo anterior en cuenta, se propone la siguiente   Moción Alternativa:

“Que el grupo de trabajo de Urbanismo, Turismo, Movilidad, Seguridad, Comercio e
Inversiones de la Junta Municipal de Marítim, contando con la dinamización de los técnicos de
Participación del Servicio de Descentralización y Participación Ciudadana y con la
colaboración de los técnicos competentes del Área de Urbanismo, realice unas jornadas de
trabajo entre todos los vecinos para conocer el criterio sobre las futuras inversiones públicas del
barrio”.

En este punto interviene la Presidenta para advertir que va a utilizar el reloj por primera
vez para regular los tiempos de réplica, que son de 3 minutos, porque se está empezando a
preocupar.

El vocal del grupo socialista, el Sr. Luis Miguel Arroyo González, se dirige al vocal de
gobierno para decirle que seguro que ninguno de los dos está totalmente de acuerdo con la
gestión del gobierno de sus partidos ni con los 8 años de Ribó ni con los 24 de Rita. Explica que
en los 31 años que tiene ese solar ha estado igual, incluidas todas las legislaturas de Rita.
Reconoce que ellos no lo han arreglado pero el PP estuvo más tiempo. Y para no hacerlo más
largo, explica que hay un servicio de Participación Ciudadana con unos técnicos estupendos que
considera son los que tienen que definir cómo se hace ese proceso, sin más.

En este punto interviene el vocal del grupo Compromis, el Sr. Alex Crespo i Durà
manifestando que le alegra que el Sr. Ramón García Cortell esté de acuerdo con las ideas que
vienen del anterior gobierno como son los aparcamientos en altura porque, aun cuando no
estaban licitados, estaban previstos. Y confirma que efectivamente en el ámbito del Distrito
Marítimo hay 3 proyectos. Piensa que no es incompatible la existencia de zonas verdes con los
aparcamientos pero sí lo es el hecho de que los coches ocupen el espacio de los peatones.

El Sr. Ramón García Cortell se dirige al Sr Luis Miguel Arroyo González expresando su
acuerdo en el tema de la participación pero indica que lo que ellos proponen es que se lleve a
cabo a través del grupo de movilidad de la Junta que sería el que coordinara con vecinas y
vecinos y con la sección de Participación.

Tras un debate relativo a cómo quedaría redactada la moción, se aprueba por unanimidad
la alternativa presentada por el equipo de gobierno con la enmienda introducida por el vocal del
grupo socialista, quedando redactada definitivamente como sigue:
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“Que el grupo de trabajo de Urbanismo, Turismo, Movilidad, Seguridad, Comercio e
Inversiones de la Junta Municipal de Marítimo, contando con la dinamización de los técnicos
de Participación del Servicio de Descentralización y Participación Ciudadana y con la
colaboración de los técnicos competentes del Área de Urbanismo, realice unas jornadas de
trabajo entre todos los vecinos para conocer el criterio sobre las futuras inversiones públicas
del barrio”.

5 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000060-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 6
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenta al Consell del Districte Marítim el Grup Municipal Socialista, relativa al
futur Centre de Salut "Anna Lluch".
Moción que presenta al Consejo del Distrito Marítimo el Grupo Municipal Socialista, relativa
al futuro Centro de Salud "Anna Lluch".

SANDRA GOMEZ LOPEZ - PORTAVEU - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

MOCIÓN QUE PRESENTA EL VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL SOCIALISTA,
LUIS MIGUEL ARROYO GONZÁLEZ, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO
MUNICIPAL, A LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIMO

Defén la moció el vocal del Grup Socialista, el Sr. Luis Miguel Arroyo González.

Les veïnes i veïns dels barris d'Illa Perduda, Ciutat Jardí i Hondures porten molt temps
reclamant un nou centre de salut en el districte degut, principalment, a la saturació del centre de
salut Serradora II. Este centre de salut és el que més població atén en l'àrea Clínic-Malva-rosa
amb més de 262.000 pacients atesos en 2022.

És unànime la voluntat de donar al futur centre de salut el nom de la doctora Anna María
Lluch Hernández, canviada de nom oncòloga valenciana.

En l'anterior legislatura es van iniciar les gestions per a l'adquisició d'unes parcel·les
situades al carrer Serpis (enfront del núm. 68). Estes parcel·les són de la Universitat de València i
d'un particular.

Les associacions de veïns s'han reunit diverses vegades amb la Conselleria de Sanitat i amb
la Universitat de València i totes dues administracions es mostren favorables a l'acord. La
Conselleria requerix sòl per a poder construir un nou centre de salut i la Universitat està
disposada a negociar per eixe terreny.

Només falta que el Ajuntament de València faça la seua part, que és aconseguir el terreny
per a, posteriorment, cedir-lo a la Conselleria de Sanitat.

Curiosament este grup polític i les associacions de veïns tenen constància de l'inici d'eixe
procediment (en una fase molt primigènia) però a les preguntes realitzades a l'actual govern
municipal, tant en el ple municipal com en este consell, les respostes han sigut negar l'existència
d'esta documentació i estes gestions.
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Tant la delegació d'urbanisme en el ple d'abril, com la de sanitat en este consell el març
passat, han negat conéixer res d'este procés i fins i tot la delegació de sanitat va respondre a la
pregunta amb evident mal gust.

Posteriorment, hem tingut coneixement que el Servici de Patrimoni ha manifestat la
continuïtat de les accions necessàries per a obtindre els terrenys, la qual cosa deixa en evidència
les respostes rebudes, com també ho fan les diferents comunicacions intercanviades entre la
Conselleria i l'Ajuntament a principis de 2023.

Per tot l'anteriorment exposat, es presenta la següent

PROPOSTA D'ACORD

PRIMERA – Instar l'Ajuntament de València a prosseguir (o reiniciar) de manera
immediata els contactes i gestions necessaris amb la Conselleria de Sanitat per a conéixer les
necessitats de sòl; amb les veïnes i veïns per a complir amb les seues legítimes reclamacions; i
amb els propietaris del sòl per a adquirir el mateix per a posteriorment cedir-lo a la Conselleria
de Sanitat.

SEGONA – Instar l'Ajuntament de València a comprometre's a fer tot el possible (encara
que no siga una decisió municipal) perquè el futur centre de salut porte el nom de la doctora
Anna María Lluch Hernández.

La Presidenta aclarix que ha començat pel punt 5 de l'Orde del dia però no suposa un
problema.

El vocal de Compromis, el Sr. Ferran García Ferrer, intervé dient que és interessant donar
suport a esta moció, en primer lloc perquè les infraestructures sanitàries d'atenció a la ciutadania
són molt importants. En segon lloc, valoren que recentment s'haja inaugurat el Centre de Salut de
Malilla però no tenen clar si hi ha algun projecte més previst ara mateix i, si no és així, hauria
d'haver-lo. I en tercer lloc perquè Compromis ha defés moltes vegades que s'assignen noms de
dones a carrers i, en este cas, el d'Anna Lluch és un nom molt adequat perquè es pose a dones que
han col·laborat amb la cultura, ciència i història valencianes i este seria un d'eixos casos.

 

Per part de l'equip de govern, es presenta una moció alternativa l'argumentari de la qual
defén el vocal Francisco Vidal Fernández.

En relació amb la necessitat de sòl per a un Centre de Salut a l'entorn de la plaça
d'Hondures, d'acord amb les necessitats del pla funcional remés, en el Servici de Patrimoni
consten els següents antecedents:

1.  comunicant que tenia prevista la construccióEscrit de de la Conselleria 13/01/2023
d'un nou centre de salut a l'entorn del barri “Ciutat Jardí” (C/ Serpis - Pl. Hondures), amb una
superfície construïda estimada de 1.815 m² i sol·licitant que l'Ajuntament aportara un solar amb
una superfície suficient per a poder executar un centre compost preferentment per planta baixa i
una altura, o bé planta baixa i dos altures.
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2. , que cap de les parcel·les municipals Comunicació a la Conselleria, al març de 2023
que hi havia en este àmbit qualificades de Servici Públic, compatibles amb l'Ús
Sanitari-Assistencial, es trobava disponible, per estar consolidades amb edificacions dotacionals.
I que, consultades les propietats municipals en els Barris confrontants (La Carrasca i Beteró), es
va comprovar que totes les parcel·les dotacionals de propietat municipal estaven també
adjudicades o consolidades, no disposant de cap lliure de compromís municipal.

3. , dient que havia constatatNou escrit de la Conselleria, el 16 de març de 2023
l'existència d'un solar situat en el barri de “La Carrasca”, entre el Camí del Cabanyal i el carrer
Professor Ernest Lluch, confrontant amb el barri “Ciutat Jardí”, dotada amb qualificació (GSP-3)
Sistema General Servici Públic Sanitari Assistencial”.

4. , comunicat a laInforme de l'Oficina Tècnica de Patrimoni de 14 d'abril de 2024
Conselleria, en el qual es deia que eixa parcel·la no consta de propietat municipal (excepte en una
xicoteta porció d'aproximadament 218 m² que forma part de la parcel·la amb referència cadastral
8630203YJ2782H0001DL).

Com a possible solució alternativa, donada la necessitat exposada d'implantar el centre de
salut, s'ha identificat una parcel·la municipal en les proximitats de la qualificada GSP-3 en una
poma que té en total 6.363,50 m², de la qual bona part ja és propietat municipal (uns 5.335,3 m²);
de l'existència del qual s'ha informat la Conselleria perquè procedisca, si és el cas, a la seua
sol·licitud formal.

L'execució del centre en esta parcel·la requeriria una modificació puntual del planejament
que afectaria part de la parcel·la, buscant compatibilitzar els seus nous usos, que l'Ajuntament
estaria disposat a tramitar si la Conselleria el sol·licita formalment.

En conseqüència, es presenta la següent PROPOSTA ALTERNATIVA:

“Primera.- Continuar brindant a la Conselleria de Sanitat soluciones de sòl alternatives que,
prèvies les modificacions de planejament urbanístic corresponents, permeten implantar un centre
de salut.

Segona: sol·licitar a la Conselleria de Sanitat que el nou centre sanitari porte el nom de la
Dra. Ana Lluch Hernández en reconeixement per la seua destacada trajectòria en el camp de
l'oncologia i la seua incansable dedicació a la investigació i tractament del càncer de mama”.

El vocal del grup socialista, el Sr. Luis Miguel Arroyo González, pregunta si les dates a les
quals s'ha referit el vocal de l'equip de govern són de l'any 2023 o 2024, al que este contesta que
es referixen als dos anys.

El Sr. Arroyo explica que porten moltes setmanes en les quals, des de diferents servicis,
s'informa tant veïnes i veïns com al PSOE, que no hi havia cap expedient, fins i tot per nota
interior del cap de servici de Patrimoni. Simplement consta que a principis de 2023 va haver-hi
gestions i volia que se sabera. I el més important és que se seguisca amb el projecte i que
s'accepte donar el nom proposat. Per això votarà a favor sense cap mena de problema.

Sotmesa la moció alternativa a votació s'aprova per unanimitat.
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La Presidenta diu que agraïx molt el centre de salut i el nom perquè la doctora s'ho mereix.
És una cosa que no dubta ningú a la ciutat i en tota la Comunitat.

 

Defiende la moción el vocal del Grupo Socialista, el Sr. Luis Miguel Arroyo González.

Las vecinas y vecinos de los barrios de Isla Perdida, Ciudad Jardín y Honduras llevan
mucho tiempo reclamando un nuevo centro de salud en el distrito debido, principalmente, a la
saturación del centro de salud Serrería II. Este centro de salud es el que más población atiende
en el área Clínic-Malvarrosa con más de 262.000 pacientes atendidos en 2022.

Es unánime la voluntad de dar al futuro centro de salud el nombre de la doctora Anna
María Lluch Hernández, renombrada oncóloga valenciana.

En la anterior legislatura se iniciaron las gestiones para la adquisición de unas parcelas
situadas en la calle Serpis (frente al nº 68). Estas parcelas son de la Universitat de València y de
un particular.

Las asociaciones de vecinos se han reunido varias veces con la Conselleria de Sanitat y
con la Universitat de València y ambas administraciones se muestran favorables al acuerdo. La
Conselleria requiere suelo para poder construir un nuevo centro de salud y la Universitat está
dispuesta a negociar por ese terreno.

Solo falta que el Ajuntament de València haga su parte, que es conseguir el terreno para,
posteriormente, cederlo a la Conselleria de Sanitat.

Curiosamente este grupo político y las asociaciones de vecinos tienen constancia del inicio
de ese procedimiento (en una fase muy primigenia) pero a las preguntas realizadas al actual
gobierno municipal, tanto en el pleno municipal como en este consejo, las respuestas han sido
negar la existencia de esta documentación y estas gestiones.

Tanto la delegación de urbanismo en el pleno de abril, como la de sanidad en este consejo
el pasado marzo, han negado conocer nada de este proceso e incluso la delegación de sanidad
respondió a la pregunta con evidente mal gusto.

Posteriormente, hemos tenido conocimiento de que el Servicio de Patrimonio ha
manifestado la continuidad de las acciones necesarias para obtener los terrenos, lo que deja en
evidencia las respuestas recibidas, como también lo hacen las diferentes comunicaciones
intercambiadas entre la Conselleria y el Ayuntamiento a principios de 2023.

Por todo lo anteriormente expuesto, se presenta la siguiente 

PROPUESTA DE ACUERDO

 – Instar al Ajuntament de València a proseguir (o reiniciar) de formaPRIMERA
inmediata los contactos y gestiones necesarios con la Conselleria de Sanitat para conocer las
necesidades de suelo; con las vecinas y vecinos para cumplir con sus legítimas reclamaciones; y
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1.  

2.  

3.  

4.  

con los propietarios del suelo para adquirir el mismo para posteriormente cederlo a la
Conselleria de Sanitat.

 – Instar al Ayuntamiento de València a comprometerse a hacer todo lo posibleSEGUNDA
(aunque no sea una decisión municipal) para que el futuro centro de salud lleve el nombre de la
doctora Anna María Lluch Hernández.

La Presidenta aclara que ha empezado por el punto 5 del Orden del Día pero no supone
un problema.

El vocal de Compromis, el Sr. Ferran García Ferrer, interviene diciendo que es
interesante dar apoyo a esta moción, en primer lugar porque las infraestructuras sanitarias de
atención a la ciudadanía son muy importantes. En segundo lugar, valoran que recientemente se
haya inaugurado el Centro de Salud de Malilla pero no tienen claro si hay algún proyecto más
previsto ahora mismo y, si no es así, debería haberlo. Y en tercer lugar porque Compromis ha
defendido muchas veces que se asignen nombres de mujeres a calles y, en este caso, el de Anna
Lluch es un nombre muy adecuado para que se ponga a mujeres que han colaborado con la
cultura, ciencia e historia valencianas y este sería uno de esos casos.

Por parte del equipo de gobierno, se presenta una moción alternativa cuyo argumentario
defiende el vocal Francisco Vidal Fernández.

Con relación a la en el entorno de la plazanecesidad de suelo para un Centro de Salud 
de Honduras, de acuerdo a las necesidades del plan funcional remitido, en el Servicio de
Patrimonio constan los siguientes antecedentes:

 comunicando que tenía prevista la construcciónEscrito de de la Consellería 13/01/2023
de un nuevo centro de salud en el entorno del barrio “Ciutat Jardí” (C/ Serpis - Pl.
Honduras), con una superficie construida estimada de 1.815 m2 y solicitando que el
Ayuntamiento aportase un solar con una superficie suficiente para poder ejecutar un
centro compuesto preferentemente por planta baja y una altura, o bien planta baja y dos
alturas.

 de que ninguna de las parcelasComunicación a la Conselleria, en marzo de 2023,
municipales que había en dicho ámbito calificadas de Servicio Público, compatibles con el
Uso Sanitario-Asistencial, se encontraba disponible, por estar consolidadas con
edificaciones dotacionales. Y que, consultadas las propiedades municipales en los Barrios
colindantes (La Carrasca y Beteró), se comprobó que todas las parcelas dotacionales de
propiedad municipal estaban también adjudicadas o consolidadas, no disponiendo de
ninguna libre de compromiso municipal.

, diciendo que había constatado laNuevo escrito de la Conselleria, el 16 de marzo de 2023
existencia de un solar ubicado en el barrio de “La Carrasca”, entre el Camino del
Cabanyal y la calle Profesor Ernest Lluch, colindante con el barrio “Ciutat Jardí”,
dotada con calificación (GSP-3) Sistema General Servicio Público Sanitario Asistencial”.

 comunicado a laInforme de la Oficina Técnica de Patrimonio de 14 de abril de 2024,
Conselleria, en el que se decía que esa parcela no consta de propiedad municipal (salvo
en una pequeña porción de aproximadamente 218 m2 que forma parte de la parcela con
referencia catastral 8630203YJ2782H0001DL).
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Como posible solución alternativa, dada la necesidad expuesta de implantar el centro de
salud, se ha identificado una parcela municipal en las proximidades de la calificada GSP-3 en
una manzana que tiene en total 6.363,50 m2, de la que buena parte ya es propiedad municipal
(unos 5.335,3 m2); de cuya existencia se ha informado a la Conselleria para que proceda, en su
caso, a su solicitud formal.

La ejecución del centro en dicha parcela requeriría una modificación puntual del
planeamiento que afectaría a parte de la parcela, buscando compatibilizar sus nuevos usos, que
el Ayuntamiento estaría dispuesto a tramitar si la Conselleria lo solicita formalmente.

En consecuencia, se presenta la siguiente :PROPUESTA ALTERNATIVA

“Primera.- Continuar brindando a la Conselleria de Sanidad soluciones de suelo
alternativas que, previas las modificaciones de planeamiento urbanístico correspondientes,
permitan implantar un centro de salud.

  Segunda: solicitar a la Conselleria de Sanidad que el nuevo centro sanitario lleve el
nombre de la Dra. Ana Lluch Hernández en reconocimiento por su destacada trayectoria en el
campo de la oncología y su incansable dedicación a la investigación y tratamiento del cáncer de
mama”.

El vocal del grupo socialista, el Sr. Luis Miguel Arroyo González, pregunta si las fechas a
las que se ha referido el vocal del equipo de gobierno son del año 2023 o 2024, a lo que este
contesta que se refieren a los dos años.

El Sr. Arroyo explica que llevan muchas semanas en las que, desde diferentes servicios, se
informa tanto a vecinas y vecinos como al PSOE, que no había ningún expediente, incluso por
nota interior del jefe de servicio de Patrimonio. Simplemente consta que a principios de 2023
hubo gestiones y quería que se supiese. Y lo más importante es que se siga con el proyecto y que
se acepte dar el nombre propuesto. Por ello votará a favor sin ningún tipo de problema.

Sometida la moción alternativa a votación se aprueba por unanimidad.

La Presidenta dice que agradece mucho el centro de salud y el nombre porque la doctora
se lo merece. Es algo que no duda nadie en la ciudad y en toda la Comunidad.
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6 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000022-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 15
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenta al Consell del Districte Marítim el Grup Municipal Compromis, relativa a
donar noms de les veïnes Concepción Planas Llabrés de Jornets, Catalina Socias Picornell i
Joana Condesa Lluch del Barri de Natzaret a determinats carrers del barri.
Moción que presenta al Consejo del Distrito Marítimo el Grupo Municipal Compromis,
relativa a dar nombres de las vecinas Concepción Planas Llabrés de Jornets, Catalina Socias
Picornell y Joana Condesa Lluch del Barrio de Natzaret a determinadas calles del barrio.

EVA MARIA COSCOLLA GRAU - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Sol·licitud de carrers en el barri de Natzaret en homenatge a les seues veïnes
Concepció Planas, Catalina Socias i Joana Condesa

MOCIÓ QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU FERRAN
VICENT GARCIA FERRER I LA VOCAL MARIA-JOSEP CASCANT SEMPERE, EN
EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE
DISTRICTE DE LA JUNTA DE MARÍTIM

Com haureu pogut comprovar llegint les seues biografies, Sió, Catalina i Joana foren tres
dones fonamentals en la vida i millora del barri de Natzaret.

L’Associació de veïns i veïnes de Natzaret ja va sol·licitar fa dos anys el nomenament de
dos carrers del barri de Natzaret a Sió i a Joana, però en aquell moment estos carrers no
disposaven de número de policia i calia esperar al desenvolupament urbà de la zona.

Ara, som conscients que ja s’està duent a terme la construcció d’alguns edificis nous, que
entenem ja possibilitaran la nomenclatura dels carrers, és per això que, fent-nos a més ressò de la
voluntat dels veïns i veïnes de Natzaret, des de Compromís proposem l’adopció dels següents
acord:

-  Que l’Ajuntament de València dedique a Concepción Planas Llabrés dePRIMER:
Jornets (Sió) el carrer o Vial A corresponent al tram paral·lel a l’antic Camí del Canal que enllaça
la redona del Tramvia i la redona del Camí de les Moreres.

-  Que l’Ajuntament de València dedique a Catalina Socias Picornell el carrer oSEGON:
Vial B corresponent al tram que, a mode de passatge, separa el Parc de les Moreres i el solar
previst per equipament educatiu situat entre el vial anteriorment nomenat i el carrer L’Alqueria
del Favero travessant el carrer d’Adolfo de Azcárraga (escriptor).

-  Que l’Ajuntament de València, en tant en quant dispose d’un tercer carrerTERCER:
disponible de nomenar al barri de Natzaret, el nomene amb el nom de Joana Condesa Lluch.
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##ANEXO-2034068##

 
CONCEPCIÓ PLANAS LLABRÉS DE JORNETS (Sió) (8 juliol 1937 – 23 maig 2019) 

 

  

Concepció Planas Llabrés de Jornets  (Sió) nasqué en plena guerra civil el 8 de juliol de 

1937 a la casa pairal de Son Puntiró en el municipi de Consell (Mallorca). El seu pare, 

Antoni Planas Garau era advocat i estava casat amb Margarida Llabrés de Jornets Fiol, 

propietària.  

Sió havia nascut en el si d’una família ben acomodada de Mallorca i amb quatre 

germanes i tres germans més. Una família d’educació molt cristiana que sabé educar el 

seu fillam en els valors d’humanitat, tendresa,  honradesa, sinceritat, llibertat i amor a 

la família.  

Deia Sió dels seus pares: “eren de dretes, honrats, generosos, creients -però gens 

beats- i senyors de classe social alta. Sempre mantingueren bona relació amb sos de 

baix [els criats] cosa que mos transmetien”. Sió, efectivament, heretà eixos valors i els 

cultivà fins a l’extrem al llarg de la seua vida. 

Enmig de la gatzara de la vida infantil i el torrent de sana alegria entre les amistats de 

l’adolescència, Sió anà copsant la diferent vida de la xicalla i jovent de famílies més 

modestes, i a poc a poc també la necessitat d’aportar-hi la seua ajuda: catequesi, 

col·laboració en el servei sanitari a les famílies de l’entorn, etc. Aquesta paulatina 

sensibilitat envers la necessitat de les altres persones anà fent camí en l’interior 

d’aquella jove de bona família.    

Havia fet ja el Servei Social de la secció Femenina obligatori per a les xiques, i aquella 

jove entusiasta, alegre i amb ganes de conèixer món, va anar a caure a la Granja de 

Segòvia per a fer les “Ejercitaciones por un mundo Mejor”. Aquest va ser un altre 

moment important per a Sió: davant l’alternativa de casar-se o ser monja que en 
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l’època es presentava a les joves, ella va captar una manera de ser, d’actuar i de viure 

de les dones totalment entregades que dirigien aquelles jornades. Va ser el seu primer 

contacte amb l’Institut de les  Missioneres Seculars (IMS).  

Sió començà a assistir a les diferents activitats que organitzava l’IMS fins que en 1961 

decidí d’enrolar-s’hi. Al poc de temps partí cap a Salamanca on hi havia la casa de 

formació. Allí va fer en dos anys els quatre de batxillerat elemental i revàlida que no 

havia cursat i seguidament passà a estudiar en l’Escola d’Assistents Socials de 

Salamanca -escola laica de la Secció Femenina- on tragué el títol d’Assistent Social. 

Després d’aquests quatre anys de formació professional i en l’espiritualitat de l’IMS, va 

fer el seu compromís amb l’IMS, que incentivat pel concili Vaticà II encara s’havia fet 

més obert i secular. 

Amb el títol d’Assistent Social i preparada per a exercir-lo decidí tornar a les Balears 

l’any 1966 a l’Escola d’Assistents Socials de Ciutat de Mallorca. Tenia una gran il·lusió i 

també ganes de treballar de manera diferent a com ho feien en la Secció Femenina. 

Allí compaginà la docència amb el treball d’assistent social a les famílies dels 

treballadors d’una empresa metal·lúrgica. 

Un parell d’anys després començà a col·laborar al col·legi públic de Santanyí en la 

formació del jovent organitzant colònies d’estiu. El mateix any coneix els germans 

Catalina i Damià Socias Picornell amb els quals compartí l’experiència del treball a les 

colònies d’estiu mixtes que organitzava Catalina. El fet que Damià havia viscut tant de 

prop la renovació del Vaticà II així com la revolució de maig del 68 en París també fou 

un revulsiu en les seues perspectives de vida. S’iniciava ací un període important en 

què es varen conèixer a fons contrastant les respectives experiències i la voluntat de 

viure l’Evangeli des d’una vessant ben diferent a la tradicional, conscients que calia 

compartir molt de prop i sense protagonismes la vida de la gent treballadora i senzilla. 

El 6 de gener de 1971 dona un pas més, decisiu en la seua vida, fent una clara opció 

pels pobres i incorporant-se al grup familiar de Catalina, Damià i Josefa Campayo. Les 

dos xiques eren també de l’IMS i Damià capellà obrer del Sagrats Cors mallorquins. 

Tots havien obtingut el permís dels superiors respectius per engegar aquest projecte, i 

des del mes de setembre de l’any anterior vivien a Natzaret en una caseta de 

condicions molt limitades, com la majoria de les de l’entorn més immediat. Tots quatre 

aviat anirien iniciant una xicoteta Comunitat Cristiana Popular, en la qual Sió es 

mantingué ferma i de la qual anà rebent al llarg de la seua vida el màxim estímul per 

concretar el compromís al servei de les altres persones. 

Després de passar per dues cases, finalment l’any següent els quatre compraren una 

casa al C/ Ifach n. 36, si bé a nom de Sió. Igual que havien fet les seues companyes, per 

mantenir-se començà a treballar en la neteja a cases particulars. 



Id
. 

D
o
cu

m
en

t:
 B

7
yb

 q
m

aB
 e

Jz
w

 L
T
Q

G
 H

S
ew

 6
B
T
U

 7
4
s=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A J MPAL DISTR.ADJ.CAP SERV - JUNTA MUNICIPAL
MARITIM

MARIA TERESA HERNANDEZ BRIONES 26/07/2024 ACCVCA-120 14331757494673295823
9536335641085520936

CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIM - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 12 DE JUNY
DE 2024 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIM - ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA DE 12
DE JUNIO DE 2024

23

Cal dir que la particular situació legal d’aquesta casa va fer descobrir a Sió que unes 

vuit-centes famílies del barri eren tan sols propietàries del volum de la casa però no del 

sòl, un problema molt greu que uns anys després Sió ja amb una comissió de 

l’Associació de Veïns de Natzaret afrontaria fins a donar solució al veïnat que volgué 

participar en el procés.  

Mentrestant anaren coneixent el veïnat, sobretot el del carrer començant per les 

famílies que vivien tocant de sa casa. A mesura que passava el temps anaren fent 

amistats i també van anar descobrint la realitat de pobresa cultural. Això els animà a 

buscar una plataforma a través de la qual poder organitzar de manera senzilla tasques 

de formació de base. Així va ser com Sió col·laborà en la fundació d’una sucursal de 

l’Institut Social Obrer (ISO) a Natzaret. Juntament amb altres amigues i amics 

organitzaren sessions de costura, d’alfabetització a grups de dones aplicant la 

metodologia de Paulo Freire, reunions amb joves i xiquets cara a crear consciència 

col·lectiva de barri. 

Al voltant de 1973 Sió, juntament amb Catalina, passa a treballar en una empresa de 

neteja a l’Hospital Clínic de València. A poc a poc entren en contacte amb persones de 

l’HOAC i altres que al voltant de l’editorial ZYX formaven el grup Liberación, amb la 

qual cosa anaren revisant els plantejaments socials i polítics i entrant a participar 

decididament en el moviment obrer. 

A resultes d’una vaga del sector de la neteja en què Catalina es va distingir molt, 

aquesta fou acomiadada, però Sió aconseguí de quedar-se fixa en el Clínic. 

Paral·lelament, junt a un bon grup de gent amiga, col·laborà en la fundació de 

l’Associació Cultural d’Estudis Socials (ACES), en la qual uns anys després, en deixar el 

treball de neteja, desenvoluparia la tasca de secretaria durant els matins.  

Però el moment més decisiu d’aquells anys va ser la creació en 1976 de la aleshores 

anomenada Associació de Veïns de Natzaret, de la qual en fou cofundadora Sió, fruit 

del treball que s’estava realitzant en l’ISO. Precisament una de les tasques més 

importants que es posà immediatament en marxa des de l’AVV va ser la legalització 

dels terrenys de la Marina ocupats per la població vinguda de diferents llocs del País 

Valencià i resta de l’Estat a Natzaret. Un greu problema detectat, com hem dit més 

amunt, per Sió amb motiu de la compra de la seua casa. Sió seria l’ànima d’aquest 

ingent treball fet per la comissió creada per al tema. Mai no haurà estat prou 

reconeguda, tant per l’ajuntament com pel mateix veïnat beneficiat, la dedicació, 

l’efectivitat i bon treball que amb Sió al capdavant va realitzar eixa comissió.  

Un altre dèbit derivat de l’anterior: gràcies al treball esmentat, Sió va descobrir que el 

solar on actualment està ubicat el CEAM i el Centre de Serveis Socials era de 

l’ajuntament. La reivindicació de l’AVV va fer possible que aquest recuperara el solar i 

es pogueren construir els dos edificis. 
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Sió havia estat secretària de l’AVV de Natzaret els primers vuit anys. Però en 1982 

l’Associació li va demanar que fes ús de la seua capacitació. Ella accedí i es va 

aconseguir que treballara d’Assistent Social en el mateix local de l’AVV. Tanmateix,  

això no l’impedí de col·laborar voluntàriament en l’activitat de l’associació.   

Uns anys després, en 1988 i superat l’examen d’oposició, fou nomenada directora dels 

Centres de Serveis Socials de Natzaret i de la Malva-rosa, càrrec que exerciria fins 

1992, posant en marxa el primer Equip de Serveis Socials de l’Ajuntament de València. 

En eixe període va construir un gran teixit social en el barri amb positiva incidència en 

els camps d’assistència social, de l’ensenyament, del temps lliure, de la infància i 

joventut, fins i tot de la cultura. Per exemple, fou important l’acompanyament de 

l’Equip de SS en els inicis del Centre de Música i Dansa Natzaret (CMD), o de la 

Coordinadora d’Educació... 

Després d’aquests anys d’intensa activitat en Serveis Socials, en 1993 Sió plegà 

voluntàriament per dedicar els seus esforços a la docència en l’Escola de Treball Social 

de la Universitat de València, alternant aquest treball amb la secretaria de la 

cooperativa de neteja Povinet. 

En 1997 s’incorporà al Grup Sercoval, des d’on col·laborà en l’elaboració de projectes 

per concursar a les convocatòries de l’Administració. Així fou possible que Sercoval 

participara en els Programes Europeus i en el Fons Social Europeu. Des de tots aquests 

projectes que promovia el Fons Social Europeu, Sercoval va poder participar també en 

ADAPT i URBAN; en la primera, per afavorir l’estratègia empresarial, la formació de 

Serveis d’Atenció a Persones, la millora del medi ambient, prevenció de riscs laborals, 

experiències compartides i la transnacionalitat. En la segona, se centraren en la 

promoció de rehabilitació de barris degradats (concretament en El Temple, de Ciutat 

de Mallorca).  

En 2002 es jubilà, però no deixà de “treballar” per la causa. Juntament amb Catalina 

engeguen el treball en el grup de dones de l’Associació de Portes a fora de Natzaret, 

sobre organització, autoestima individual i col·lectiva i la necessitat de treballar-se com 

a dones. Col·laboraria amb el Casal de la Pau ajudant a organitzar els programes 

d’intervenció, i al mateix temps assumí la secretaria del CMD durant alguns anys.  

Mentrestant, en 2005 i durant tres anys, formà part de la Comissió Central de l’IMS, 

aportant-hi la seua rica experiència d’apertura i la seua capacitat. A pesar d’haver patit 

un infart cerebral en 2007, això no aturà la seua empenta, i a partir de 2010 durant 

alguns anys formà part del comitè d’Ètica de Fiare Banca Ètica, per la qual havia 

apostat ja des de 2008 quan es va fundar a València Fiare Xarxa Valenciana amb la 

finalitat de contribuir a la creació d’aquest banc a Espanya. 
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Els darrers anys de la seua vida encara li quedaren energies per realitzar projectes 

formatius per a les persones integrants del Centre de Música mentre la salut li ho 

permeté.  

Durant tot el temps de la seua vida a Natzaret manifestà un tracte individual exquisit i 

un gran respecte envers les persones sobretot les més necessitades. Compaginà el seu 

compromís amb les aficions personals per les flors i la pintura. Igualment, alegre i vital 

com era, dedicà molts esforços a promoure la convivència en el barri mitjançant 

l’organització d’excursions i altres iniciatives, i a propiciar la festa popular. 

Sió va morir el 23 de maig de 2019 satisfeta d’haver viscut una vida intensa i riquíssima 

vinculada al poble de Natzaret tal com ella havia escollit. 

 

CATALINA SOCIAS PICORNELL (13 de juny de 1935 – 20 d’abril de 2024) 

 

 

 Catalina nasqué el 13 de juny de 1935 a Randa, xicoteta aldea situada a 4 km d‘Algaida 

(Mallorca), municipi a què pertanyia. Els seus pares, persones molt emprenedores, 

regentaven l‘única tenda del poble, on hi havia de tot: comestibles, espardenyeria, 

merceria, perfumeria, drogueria, farmàcia… La botiga feia al mateix temps de bar i 

centralitzava els serveis públics del poblet: telèfon, estanc i correus...  

Els pares sapigueren oferir a Catalina i als seus dos germans –Damià i Antoni– una 

bona formació humana i sobretot religiosa. Catalina, la major dels tres, se sentí sempre 

responsable dels dos germans. L’ambient familiar així com la formació religiosa li 

facilità, ja des de la infància, una intensa experiència religiosa concretada en la passió 

per Jesús de Natzaret, de qui admirava els sentiments, emocions i vivències. Catalina 

reconeix públicament la influència que aquesta experiència tindria en els anys 
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posteriors de la seua vida, que l’aniria conduint cap a una entrega cada cop més 

exigent i més profunda a les persones pobres, marginades o desvalgudes. 

Catalina cursà el Batxillerat elemental a Llucmajor. Un cop acabats, als quinze o setze 

anys, es matriculà a aquest mateix poble en els cursos de «Corte y confección» i 

classes de piano, on s’hi desplaçava amb una moto que els pares li compraren per 

poder compaginar-ho amb l’ajuda a la botiga i altres tasques familiars de casa seua.  

Degut a la seua inquietud espiritual, entrà a formar part activa de l’Acció Catòlica. En 

complir els 21 anys ingressà en l’Institut de Missioneres Seglars (IMS) –prou 

progressista en aquells anys– i es traslladà a Vitòria per completar la seua formació 

religiosa. Poc després, en gener de 1961, fou destinada a la Casa d’Exercicis que 

l’Institut tenia en La Selva del Camp (Tarragona). Allí durant set anys tingué ocasió de 

conèixer i participar en els moviments de joventut de l’Acció Catòlica rural i obrera, 

que durant aqueix període tenien una activitat prou crítica socialment. En eixos anys 

realitzà també els estudis d’Assistent Social fent les pràctiques en els barris obrers de 

Torreforta i Entrevies de Tarragona, tot plegat de gran influència en la seua evolució 

espiritual i social que completaria encara més quan posteriorment passà a fer-se càrrec 

de la formació dins el seu Institut, residint llavors a la ciutat de València i regentant 

alhora una residència de xiques.  

Des de la Residència que regentava Catalina contactà amb moltes persones 

compromeses socialment que eren invitades a fer cursets de formació social a les 

residents.  També ella se n’aprofità per aprofundir en el coneixement de les causes de 

les situacions de pobresa, misèria i repressió de la classe obrera i el poble senzill. 

Catalina sempre ha reconegut que els anys 1968-1970 foren decisius en la seua vida. 

Anys convulsos social i políticament a nivell internacional (moviment hipi, primavera 

de Praga, Maig-68 francès...) i estatal (Procés de Burgos...). També, a resultes del 

concili Vaticà II, foren anys d’una efervescència generalitzada a nivell eclesial i per tant 

també a València.  

Fou en eixos anys quan ella –i el grup familiar– entraren en contacte amb gent de 

l’HOAC de València, i més concretament amb un grup cultural i autònom anomenat 

ZYX on s’hi acabaren comprometent. Formaven part d’aquests darrers moviments un 

grup de persones del Barri del Crist que s’havien posat a viure juntes en una planta 

baixa ben pobra: un capellà, dos seminaristes i dues dones, una de les quals metgessa. 

Entorn d’aquest grup s’havia anat bastint una comunitat cristiana de base que els 

impactà: “Aquesta experiència ens agradà i ens va fer reflexionar“, diu Catalina en el 

llibret Retalls de la meua vida.  

Aquell Jesús de la seua infància havia anat evolucionant i ara el veia cada cop més 

entre les famílies pobres i treballadores en racons de la ciutat i en les barriades 

perifèriques. I no pogué evitar de seguir-lo abandonant l’estatus seu de vida i posant-
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se a viure com eixes famílies, sense cap altra pretensió, en el barri de Natzaret dels 

anys 70. Compartiren aquesta decisió el seu germà Damià i les seues amigues Jose i 

Sió. Plegats formaren una família original que els ha mantingut units tota la vida. 

A Natzaret començà Catalina a viure i treballar tastant d’aprop la condició obrera, 

establint relacions profundes amb les seues veïnes i amb el barri, i també en el treball 

frec a frec de persones amb sous de misèria, absència de segurs, etc. Tot plegat 

desembocà primer a treballar igual que les seues veïnes com a criada a les cases, a un 

restaurant emblemàtic del barri netejant paelles i a una empresa de neteja. Al mateix 

temps, a partir de la relació amb el veïnat del carrer, a poc a poc s’adonaren de la 

necessitat cultural més elemental d’aquelles dones. De manera que després d’uns tres 

anys muntaren una delegació de l’Institut Social Obrer (ISO), plataforma que els 

permeté d’organitzar uns cursos de costura i d’alfabetització en el barri. 

El contacte directe amb aquelles dones a través del treball i la convivència de carrer, 

així com la formació a través de l’ISO aplicant la pedagogia de Paulo Freire, facilità el 

progressiu coneixement de la problemàtica social del barri i la convocatòria de 

xarrades obertes amb més persones. Tot plegat permeté de descobrir la necessitat de 

crear una organització de barri per fer front als problemes més greus. Així, Catalina i el 

seu grup familiar juntament amb Marcial Martínez i altres veïns i veïnes decidiren crear 

“l’Associació de Veïns de Natzaret“, que es constituí el primer trimestre de 1976 i que 

incidiria definitivament en la del nostre barri en molts aspectes.  

Un cop creada l’AVV, aquesta s’organitzà en Junta de delegats de carrer i en 

comissions de treball. Precisament Catalina, que des de l’ISO havia treballat amb un 

grup de xiquets que anaven a diferents escoles, decidí formar part de la comissió 

d’ensenyament, que realitzà un treball lent però eficient provocant entre altres coses 

la constitució de les diferents Associacions de Pares dels diferents col·legis del barri. A 

mesura que els problemes més materials s’anaven solucionant, en els anys 80 

l’associació anà preocupant-se dels diferents serveis. En l’aspecte cultural, per 

exemple, es creà el Centre de Música i Dansa Natzaret, en el qual també Catalina 

deixaria la seua empremta, sobretot amb la creació de la secció del Cor molts anys 

després, així com participant activament en el Grup de dones De portes a fora. 

Paral·lelament, des del treball Catalina anà descobrint la necessitat d’organització 

obrera i, amb altres companyes i companys, fou el motor per unir el ram de la neteja 

aleshores absolutament dispers i consegüentment en pitjors condicions salarials, etc. 

Fruit d’aquest treball fou la constitució de la Coordinadora de la Neteja que 

protagonitzà amb una vaga exitosa un moviment reivindicatiu dins el ram mai vist, 

però que de rebot comportà l’acomiadament d’ella i d’altres persones que s’hi havien 

destacat. En ser acomiadada degut a l‘èxit de les mobilitzacions del ram, participà en la 

creació de l‘empresa cooperativa POVINET a on hi trobaren feina no poques persones 

en dificultats laborals, i que alguns anys després s’estendria a l’àrea de serveis amb la 
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firma SERCOVAL. Catalina fou gerent de la cooperativa durant molts anys. Una tasca 

ben interessant té en el seu haver eixa cooperativa (i Catalina com a artífex): la inclusió 

de persones transsexuals en el treball, fet que li valgué la concessió del Premi de 

l’organització Lambda en 2008. 

Totes dues coses, el compromís obrer i veïnal, constituïren la centralitat de la seua 

dedicació durant la resta de la seua vida, sempre amb una actitud afable i d’empatia 

amb les persones tan diverses, animant-les a participar i organitzar-se per exigir 

solidàriament millors condicions de treball i de vida.  

Al mateix temps que succeïa tot això, ja des de la seua arribada a Natzaret, Catalina i el 

seu grup familiar havien entrat en contacte amb petites comunitats i grups cristians de 

base que es plantejaven viure el seguiment de Jesús des dels marges de la societat. I 

amb persones del veïnat, creients sincers però no practicants, anaren formant una 

petita comunitat cristiana que ha persistit fins avui recolzada en les Comunitats 

Cristianes Populars, intentant transmetre des de la laïcitat el missatge de Jesús, tant 

important per aconseguir un món solidari i fratern però tant difícil de fer-ho des de 

l'estructura eclesiàstica institucional. 

La seua preocupació social i política pel món inquietant que ens ha tocat viure, dugué 

Catalina a participar en la implantació a València de l‘ONG Attac (Associació per la 

tributació de les transaccions financeres i l’acció social ciutadana). La visita de Damià i 

ella a Rwanda encara els animà a promoure des del Centre de Música la solidaritat 

amb el continent Africà tan divers, desconegut i maltractat, concretada en el Projecte 

Kiziguro i el Dia d'Àfrica amb el festival de Corals. Finalment participà en la creació de 

la plataforma CIES-NO a València.  En novembre de 2020 va editar un llibret amb el 

títol Retalls de la meua vida, preciós resum de la seua vida tan agraïda, compromesa i 

plena, que anà regalant a totes les persones que estimava. 

Fins els darrers dies de la seua vida, tot i la seua limitació física, no deixà participar en 

el Cor del CMD Natzaret, així com els diferents actes socials i manifestacions que 

pogué, transmetent sempre agraïment a la vida i ànims per no defallir en cada lluita 

especifica. Catalina va morir el 20 d’abril de 2024, deixant-nos el llegat de continuar 

teixint un altre món, un altre barri possible.  

 

JOANA CONDESA LLUCH (1862 – 1916) 
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Joana Condesa Lluch va nàixer, el 30 de març de 1862 en el si d’una família molt 

religiosa i molt acomodada, això últim especialment per part de la mare, Joana Lluch 

Martínez. El pare, Lluis Condesa Raes, era metge de professió i persona molt abnegada 

amb una atenció preferent a les persones més pobres, com ho demostrà en la seua 

dedicació als malalts durant l’epidèmia del còlera. Entre altres, atengué la coneguda 

Madre Sacramento presa d’aquella malaltia i a qui ell admirava per la seua obra. Però, 

contagiat també, morí un dia abans que ella en 1865. 

Joana, que tenia aleshores sols dos anys i mig, i la seua germana Trinitat foren les 

úniques supervivents dels cinc germans, tres dels quals moriren molt prompte.  La 

mare posà molta cura en la bona educació de les filles contractant una institutriu. Poc 

de temps després va comprar a Natzaret una caseta amb hort situada al carrer Major –

aleshores anomenat de la Marededeu dels Desemparats-, just on actualment hi ha la 

farmàcia de Anna Lahoz. 

Quan els caps de setmana o a les temporades de primavera i estiu des de sa casa 

situada al C/ Sant Bult venien a Natzaret amb la seua tartana, hagué de topar-se 

infinitat de vegades amb la imatge que recorda V. Blasco Ibáñez en La Barraca de les 

dones, joves i xiquetes caminant cap a les fàbriques i llocs de treball o que tornaven a 

les barraques dels llocs d’origen. Aquesta estampa de les joves treballadores caminant 

tant de matí o tant tard segons anaren al treball o tornaren a sa casa exposades a mil 

perills, tocà de manera decisiva la sensibilitat humana i religiosa d’aquella jove 

adolescent. Amb el temps va saber també que moltes xiques que es desplaçaven des 

del Palmar, Moncada, Godella, Silla..., es veien obligades a passar la nit en qualsevol 

mala pensió que sovint després ni podien pagar. 

Fou a partir d’aquest moment que començà a imaginar la necessitat de crear una llar 

que afavorira alhora l’allotjament i la formació de les joves o xiquetes treballadores. 

Era aquella una època de molta efervescència social, en què el tema de la vivenda 

obrera -juntament a les condicions del treball- estava en el bell mig de l’anomenada 

“qüestió social”. Cada cop eren més les societats obreres que se’n feien ressò. Fins i 

tot, fruit de l’acció senzillament caritativa o bé amb una clara intenció d’evitar 

l’afiliació dels obrers i obreres a les naixents societats de resistència, també florien per 



Id
. 

D
o
cu

m
en

t:
 B

7
yb

 q
m

aB
 e

Jz
w

 L
T
Q

G
 H

S
ew

 6
B
T
U

 7
4
s=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A J MPAL DISTR.ADJ.CAP SERV - JUNTA MUNICIPAL
MARITIM

MARIA TERESA HERNANDEZ BRIONES 26/07/2024 ACCVCA-120 14331757494673295823
9536335641085520936

CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIM - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 12 DE JUNY
DE 2024 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIM - ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA DE 12
DE JUNIO DE 2024

30

tot arreu les iniciatives religioses de caire social. Les observà totes i comprovà que 

d’aquestes cap es fixava en la necessitat de les joves obreres.  

Així que Joana anà rumiant el seu projecte durant la seua primera joventut. En efecte, 

tenia tan sols 18 anys quan el presentà a l’arquebisbe de València, rebent un no per 

resposta. Però quatre anys després, en 1884, amb el permís de sa mare per dedicar-hi 

els béns del seu patrimoni, en rebé l’autorització. Aleshores  llogà una casa al C/ Viana 

on s’hi posà a viure amb una donzella de sa casa i la qui havia estat la seua educadora, 

i creà l’Asil, on a partir del 19 de març del mateix any inaugurà l’escola gratuïta amb 19 

obreres.  

Dintre dels paràmetres de la mentalitat religiosa de l’època, així explicava Joana, en la 

introducció del Reglament aprovat en 1891 l’objectiu de l’Asil: “El objeto de esta Casa 

que se establece es primeramente la gloria de Dios y salvación de las almas, y en 

segundo lugar para evitar o precaver los males físicos que puedan contraer las obreras 

que por causa de la necesidad de alejarse de sus familias para ganar su jornal tienen 

precisión de acogerse a un albergue donde poder pernoctar durante la semana, y 

además recibir la enseñanza religiosa y moral e instrucción adecuada a fin de que tanto 

en la situación de solteras, como cuando lleguen a ser madres de familia, posean los 

conocimientos más indispensables para cumplir sus deberes y sobrellevar con cristiana 

resignación las penalidades de la vida, siempre mayores en la clase proletaria por la 

escasez de recursos con que puede contar...”  

Però fins l’any 1937 l’Institut de les Esclaves de Maria Protectores Obreres no rebria 

l’aprovació temporal, i la definitiva encara deu anys més tard. En l’actualitat les 

Esclaves de Maria Immaculada desenvolupen la seua tasca també en països sud-

americans. Tenen la seua Casa principal en el carrer Balmes n. 27, precisament la 

mateixa casa on inicià l’asil. Avui en aquesta casa -on hi gestionen a més una residència 

per a xiques obreres especialment immigrants- tenen les religioses Esclaves de Maria 

un xicotet i acurat museu amb objectes i fotos de la fundadora i de la seua família. 

Pel que fa a la casa de Natzaret, sabem que en 1888 en morir la mare, heretà la casa la 

seua filla Trinitat, i la resta quasi total de l’herència quedà repartida entre les dues 

germanes. En 1903 Trinitat vengué la casa lliurant-ne el benefici a la Congregació de la 

seua germana Joana, amb qui visqué fins a la seua mort pràcticament com una 

religiosa més.  

A pesar d’haver tingut inicialment a Natzaret la seua segona residència i d’haver-hi 

viscut en l’inici de la seua intuïció, mai les religioses Esclaves de Maria hi han 

desenvolupat la seua tasca.  

Joana Condesa Lluch morí el 16 de gener de 1916 als 54 anys a conseqüència d’una 

afecció cardíaca. El 23 de març de 2003 fou beatificada per Joan Pau II. 
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Per part de l'equip de govern, intervé el vocal Sr. Manuel Matrán Panadero.

L'actual Govern municipal compartix la necessitat de rebre homenatge a totes aquelles
personalitats representatives de la cultura que, moltes vegades pel simple fet de ser dones, no han
aconseguit la representativitat ni el ressò que sí que van aconseguir els seus homòlegs masculins.
En este sentit, la responsabilitat de donar noms a eixes vies ve acompanyada del compromís de
visibilitzar a dones, que, per diferents mèrits, són mereixedores d'un reconeixement públic.

Així, per exemple, el passat mes de març, la Comissió de Benestar Social, Educació,
Cultura i Esports va aprovar, a iniciativa de l'actual Corporació municipal, dedicar un carrer en el
barri de Tendetes a Juana Francés de la Campa (1924-1990), cofundadora del grup artístic “El
Pas” i única dona que va formar part d'este, amb motiu del centenari del seu naixement.

Pel que fa a la moció presentada i atenent les seues peticions, des de la regidoria d’Acció
Cultural, Patrimoni i Recursos Cultural es demanarà informe a la Secció de Territori del Servici
de Registre i Població per tal de confirmar l’existència dels vials o carrers en projecte proposats, i
de valorar si són idonis per a designar-los amb els noms proposats.

Al respecte, es fa constar, que el 12 de juny de 2022 es va presentar escrit pel Sr. Ramón
Arqués Grau en representació de l’associació de veïns i veïnes de Natzaret demanant un d’estos
carrers a nom de Joana Condesa Lluch, indicant-li que segons la informació facilitada pel Servici
de Registre i Població ja existix actualment a la ciutat un carrer amb eixe nom.

En consecuencia, se presenta la siguiente :PROPUESTA ALTERNATIVA

“Que la regidoria d’Acció Cultural, Patrimoni i Recursos Culturals demane informe a la
Secció de Territori del Servici de Registre i Població, per tal de confirmar l’existència dels vials
o carrers en projecte proposats i de valorar si són idonis per a designar-los amb els noms
proposats, i tinga en compte el noms de Concepción Planas Llabrés de Jornets i de Catalina
Socias Picornell dins del llistat de peticions de carrers rebudes fins a la data i de l'informe
elaborat sobre esta matèria pel Consell Municipal de les Dones”.

El vocal de Compromis, Sr. Ferran García Ferrer diu que la moció va entrar fa 30 dies
perquè hi ha hagut temps de valorar i consultar a la secció de Territori del Servici de Registre i
Població per a saber si estaven disponibles els vials o no. Com entenen que hui s'ha comentat
amb major concreció com és el vial disponible, s'hauria d'haver posat en la moció alternativa un
termini de 30 dies per a concretar si està o no disponible i que, si ho està, no es valore sinó que
directament es designe el nom. Tampoc estan d'acord que es diga que es tindrà en compte
juntament amb altres peticions perquè el nom proposat hauria de ser ja un compromís des d'esta
Junta. Els altres dos noms podrien entrar perfectament en la dinàmica explicada per l'equip de
govern.

A continuació intervé el vocal del grup socialista preguntant quin és el criteri d'idoneïtat, si
el marca el regidor de torn, el funcionari de torn o els veïns que entén són els més indicats.
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En este moment la Presidenta saluda a les regidores Sra. Gloria Tello Company i Eva
Coscollá Grau. I explica que tot porta un expedient i que sempre ha sigut així. No es pot saltar la
tramitació d'este. En la moció alternativa s'estan proposant els noms, no s'estan rebutjant.

Pregunta el vocal de Compromis si s'accepta l'esmena en el sentit que ha expressat de
contestar en 30 dies la valoració i posar el nom en cas de ser aquella positiva. La Presidenta torna
a explicar que ha de seguir-se un expedient administratiu que serà el que determine el que
procedisca.

Finalment, se sotmet la proposta alternativa a votació quedant aprovada per 4 vots a favor,
cap en contra i l'abstenció dels tres vocals de l'oposició i de la Presidenta.

 

Cómo habréis podido comprobar leyendo sus biografías, Sió, Catalina y Joana fueran tres
mujeres fundamentales en la vida y mejora del barrio de Nazaret.

La Asociación de vecinos y vecinas de Nazaret ya solicitó hace dos años el nombramiento
de dos calles del barrio de Nazaret a Sió y a Joana, pero en aquel momento estas calles no
disponían de número de policía y había que esperar al desarrollo urbano de la zona.

Ahora, somos conscientes que ya se está llevando a cabo la construcción de algunos
edificios nuevos, que entendemos ya posibilitarán la nomenclatura de las calles, es por eso que,
haciéndonos a más eco de la voluntad de los vecinos y vecinas de Nazaret, desde Compromís
propongamos la adopción de los siguientes acuerdo:

- : Que el Ayuntamiento de València dedico a Concepción Planas Llabrés dePRIMERO
Jornets (Sió) la calle o Vial A correspondiente al tramo paralelo al antiguo Camino del Canal
que enlaza la redonda del Tranvía y la redonda del Camino de las Moreras.

- : Que el Ayuntamiento de València dedico a Catalina Socias Picornell laSEGUNDO
calle o Vial B correspondiente al tramo que, a modo de pasaje, separa el Parque de las Moreras
y el solar previsto por equipación educativa situada entre el vial anteriormente nombrado y la
calle La Alquería del Favero atravesando la calle de Adolfo de Azcárraga (escritor).

- : Que el Ayuntamiento de València, en tanto en cuánto dispongo de unaTERCERO
tercera calle disponible de nombrar en el barrio de Nazaret, lo nombro con el nombre de Joana
*Condesa Lluch.

Per part de l'equip de govern, intervé el vocal Sr. Manuel Matrán Panadero.

L'actual Govern municipal compartix la necessitat de rebre homenatge a totes aquelles
personalitats representatives de la cultura que, moltes vegades pel simple fet de ser dones, no
han aconseguit la representativitat ni el ressò que sí que van aconseguir els seus homòlegs
masculins. En este sentit, la responsabilitat de donar noms a eixes vies ve acompanyada del
compromís de visibilitzar a dones, que, per diferents mèrits, són mereixedores d'un
reconeixement públic.
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Així, per exemple, el passat mes de març, la Comissió de Benestar Social, Educació,
Cultura i Esports va aprovar, a iniciativa de l'actual Corporació municipal, dedicar un carrer en
el barri de Tendetes a Juana Francés de la Campa (1924-1990), cofundadora del grup artístic
“El Pas” i única dona que va formar part d'este, amb motiu del centenari del seu naixement.

Pel que fa a la moció presentada i atenent les seues peticions, des de la regidoria d’Acció
Cultural, Patrimoni i Recursos Cultural es demanarà informe a la Secció de Territori del Servici
de Registre i Població per tal de confirmar l’existència dels vials o carrers en projecte
proposats, i de valorar si són idonis per a designar-los amb els noms proposats.

Al respecte, es fa constar, que el 12 de juny de 2022 es va presentar escrit pel Sr. Ramón
Arqués Grau en representació de l’associació de veïns i veïnes de Natzaret demanant un d’estos
carrers a nom de Joana Condesa Lluch, indicant-li que segons la informació facilitada pel
Servici de Registre i Població ja existix actualment a la ciutat un carrer amb eixe nom.

En consecuencia, se presenta la siguiente PROPUESTA ALTERNATIVA:

“Que la regidoria d’Acció Cultural, Patrimoni i Recursos Culturals demane informe a la
Secció de Territori del Servici de Registre i Població, per tal de confirmar l’existència dels vials
o carrers en projecte proposats i de valorar si són idonis per a designar-los amb els noms
proposats, i tinga en compte el noms de Concepción Planas Llabrés de Jornets i de Catalina
Socias Picornell dins del llistat de peticions de carrers rebudes fins a la data i de l'informe
elaborat sobre esta matèria pel Consell Municipal de les Dones”

El vocal de Compromis, Sr. Ferran García Ferrer dice que la moción entró hace 30 días
por que ha habido tiempo de valorar y consultar a la sección de Territorio del Servicio de
Registro y Población para saber si estaban disponibles los viales o no. Como entienden que hoy
se ha comentado con mayor concreción cual es el vial disponible, se tendría que haber puesto en
la moción alternativa un plazo de 30 días para concretar si está o no disponible y que, si lo está,
no se valore sino que directamente se designe el nombre. Tampoco están de acuerdo en que se
diga que se tendrá en cuenta junto con otras peticiones porque el nombre propuesto debería ser
ya un compromiso desde esta Junta. Los otros dos nombres podrían entrar perfectamente en la
dinámica explicada por el equipo de gobierno.

A continuación interviene el vocal del grupo socialista preguntando cuál es el criterio de
idoneidad, si lo marca el concejal de turno, el funcionario de turno o los vecinos que entiende
son los más indicados.

En este momento la Presidenta saluda a las concejalas Sra. Gloria Tello Company y Eva
Coscollá Grau. Y explica que todo lleva un expediente y que siempre ha sido así. No se puede
saltar la tramitación del mismo. En la moción alternativa se están proponiendo los nombres, no
se están rechazando.

Pregunta el vocal de Compromis si se acepta la enmienda en el sentido que ha expresado
de contestar en 30 días la valoración y poner el nombre en caso de ser aquella positiva.

La Presidenta vuelve a explicar que debe seguirse un expediente administrativo que será
el que determine lo que proceda.
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Finalmente, se somete la propuesta alternativa a votación quedando aprobada por 4 votos
a favor, ninguno en contra y la abstención de los tres vocales de la oposición y de la Presidenta.

7 RESULTAT / : APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA / RESULTADO
APROBADA PROPUESTA ALTERNATIVA

EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000022-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 16
ASSUMPTE / :ASUNTO
Moció que presenta al Consell del Districte Marítim el Grup Municipal Compromis, relativa a
la millora dels servicis de transport públic en el districte marítim.
Moción que presenta al Consejo del Distrito Marítimo el Grupo Municipal Compromis,
relativa a la mejora de los servicios de transporte público en el distrito marítimo.

GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE: MILLORA DELS SERVEI DE TRANSPORT PÚBLIC AL MARÍTIM 

 

MOCIÓ QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU FERRAN
VICENT GARCIA FERRER I LA VOCAL MARIA-JOSEP CASCANT SEMPERE, EN
EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE
DISTRICTE DE LA JUNTA DE MARÍTIM

Les línies d’autobusos que donen servei al Districte del Marítim pateixen des de molts
mesos retards considerables i sovint molts complets. Per exemple, la L92, L4, L31 i L19 al seu
pas per Joan Verdaguer porten moltes vegades el cartell de “complet” o obliguen a anar dempeus
i apretades a les persones sense poder agafar-se correctament. A l'Igual que succeeix amb totes
les línies que passen pel Cabanyal o la Malva-rosa. Això provoca, com és evident, retards sobre
els horaris programats, situació que s'ha vist agreujada per la modificació dels itineraris de línies
com la L31 que ha provocat que el recorregut ara siga més llarg i tard més temps perquè
s'endinsa en plena plaça de l'Ajuntament.

Aquesta saturació té moltes causes: l’excessiva afluència de turistes que es trasllada des
dels barris marítims al centre de la ciutat, per la mancança d’un major nombre d'expedicions,
reforçant amb més busos les línies, que puguen donar cabuda a tota la demanda de passatgers i
fins i tot per la improvisa desaparició d'algun bus del total que cobreixen cada línia, com ens ha
comentat en més d'una ocasió usuaris i usuàries, prou enfadats per la situació. I front a esta
situació, la impressió que té el veïnat és que el regidor Carbonell, president de l'EMT, i la
mateixa senyora Catalá, no estiguen fent res per aportar solucions, més enllà de campanyes de
propaganda i celebrar xifres de viatgers que són en bona mesura fruit de la gratuïtat per a menors
de 30 anys i els descomptes del 50%.
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Gratuïtat i descomptes que a més a més són sufragats pels diners de valencians i
valencianes, mentre que els turistes en la nostra ciutat no paguen cap taxa turística, com així es fa
en la pràctica totalitat de les ciutats de tot el món. Un fet que afegeix si cap més malestar a la
ciutadania, que veu com els serveis se degraden i qui paga som els residents, mentre els que en
fan un ús massiu no contribueixen amb eixes aportacions al finançament dels serveis públics com
se fa en altres llocs.

És per això que el Grup Municipal Compromís presenta la següent PROPOSTA
:D'ACORD

Que este Consell de Districte inste al Govern Municipal a reforçar el servei de transport
públic que presta l'EMT per a garantir al veïnat del Marítim la qualitat i la millora continuada que
ha tingut en els 8 anys de Govern progressista encapçalat per Compromís.

Per part del equip de govern, interve el vocal, Sr. Ramón García Cortell.

En la moció presentada s'al·ludix a l'existència de retards en les Línies que donen servici al
districte del Marítim, així com a les nombroses ocasions en les quals els autobusos circulen amb
el cartell de “complet”, citant com a exemple les línies 4, 19, 31 i 92.

A nosaltres també ens preocupa, per això el 24 de febrer de 2023, estant en l'oposició, li
plantegem la següent pregunta:

“Assumpte: Freqüència línies EMT número 31

Diversos veïns residents de la Zona de la Malva-rosa així com AAVV de la zona, ens han
transmés, la falta de freqüència de pas d'autobusos en esta línia que unix el Barri de la
Malva-rosa amb el centre de València.

Amb base en l'anterior, es formula la següent

PREGUNTA

Quina és la freqüència de la línia en les zones esmentades?”

No és un problema d'ara, ja fa temps i vostés no van fer res per solucionar-ho.

Però referent al que vostés diuen, cal assenyalar dos coses:

La primera és comentar que els nivells de puntualitat de les línies citades se situen entorn
del 90%, d'acord amb la puntualitat mitjana de la xarxa. És més, si comparem la puntualitat
d'estes línies en 2024 amb la registrada en idèntics mesos de 2023 s'aprecia que és molt similar i
que, en el cas concret de la línia 31, fins i tot havent incrementat el seu recorregut, millora
significativament.

La segona és que, si bé és cert que el nombre de busos que porten eixe cartell de “complet”
ha augmentat en 2024 respecte als mateixos mesos de l'any 2023, es tracta d'una qüestió que està
directament relacionada amb l'espectacular increment de demanda que es ve registrant en EMT



Id
. 

D
o
cu

m
en

t:
 B

7
yb

 q
m

aB
 e

Jz
w

 L
T
Q

G
 H

S
ew

 6
B
T
U

 7
4
s=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A J MPAL DISTR.ADJ.CAP SERV - JUNTA MUNICIPAL
MARITIM

MARIA TERESA HERNANDEZ BRIONES 26/07/2024 ACCVCA-120 14331757494673295823
9536335641085520936

CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIM - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 12 DE JUNY
DE 2024 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIM - ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA DE 12
DE JUNIO DE 2024

37

València des de mitjan exercici anterior. De fet, esta situació podria haver-se agreujat de manera
molt important si la Direcció d'EMT València no haguera procedit a la contractació de 95
conductors en el segon semestre de 2023 que van servir per a pal·liar la falta de recursos
heretada.

De la mateixa manera, i amb la finalitat d'enrobustir l'oferta del servici de transport està en
procés la licitació per a la compra d'autobusos híbrids i elèctrics que permetran anar renovant la
flota i oferir així un servici més sostenible i de major qualitat a les persones que viatgen en la
xarxa d'EMT.

Les dades de busos complets, puntualitat i demanda de les línies 4, 19, 31 i 92 i la seua
comparativa entre els primers mesos de 2023 i 2024 llancen resultats molt similars.

Per tant no hi ha cap novetat com molt bé vostés comenten en la moció.

També, en l'escrit, es fa referència al fet que l'increment de persones usuàries dels servicis
d'EMT València està motivat en gran manera per les mesures tarifàries de foment del transport
públic, com ara la gratuïtat per a joves i els descomptes del 50% en abonaments temporals i títols
multiviatge. A cas els molesta que es realitzen estos descomptes en benefici dels ciutadans?

Això no és significatiu a l'efecte de comparació entre la demanda d'un any i un altre, ja que
eixos descomptes ja existien en 2023, per la qual cosa caldria pensar en altres causes per a
justificar eixe increment de demanda, com poden ser la major dotació de recursos o la
reordenació de línies duta a terme i que respon de millor manera a les necessitats de mobilitat de
la ciutadania. Com a mostra, podem prendre l'increment de demanda experimentat per la línia 31
en 2024, que se situa per damunt del 50% de la registrada en 2023.

Finalment, la moció parla de reforçar el transport públic que presta l'EMT per a garantir al
veïnat del Marítim la qualitat del servici. Des d'este govern no podem estar més d'acord a
millorar el transport públic prestat per EMT València, no sols per al veïnat de *Marítim sinó per
a totes les persones.

En conseqüència, es presenta la següent :PROPOSTA ALTERNATIVA

“Implementar el pla director de l'EMT 2025-2030, ja adjudicada l'elaboració d'este, que
servirà com a ferramenta per a planificar la reestructuració i millora de línies del conjunt de la
xarxa d'EMT i ajustar-les a les necessitats reals de la població. Este projecte que està previst
finalitze en el primer trimestre de 2025 s'analitzaran les dades de mobilitat de la ciutat de
València i el seu àmbit d'influència, contemplant també les relacions d'intermodalitat amb altres
operadors, la qual cosa permetrà en definitiva millorar del servici prestat per EMT a la
ciutadania”.

Pren la paraula el vocal Sr. Alex Crespo i Durà explicant que fa falta ja. No es pot esperar
a un pla director de 2025. A més la gestió de l'Ajuntament, com s'ha vist en altres mocions, està
sent molt lenta, pausada, tranquil·la. Considera que este tema precisa de velocitat i rapidesa. Està
comprovat que el tema de l'EMT serà etern. Passava amb l'anterior govern i passa amb este. És
una evidència que la freqüència de la línia 31 s'ha allargat però no hi ha més unitats. I la demanda
augmenta perquè els autobusos estan plens de turistes. I és ací on està el problema.
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A continuació intervé el vocal del grup socialista, Sr. Luis Miguel Arroyo González,
indicant que si s'augmenta el trajecte però no el nombre d'autobusos, estem igual. Caldrà
augmentar les freqüències perquè no hi haja cartells de “complet”. D'altra banda, la gratuïtat i la
integració tarifària els sembla molt bé, tant com que l'actual regidora María Pérez, quan era
Secretària de Transports, les va implementar i espera que eixos descomptes es mantinguen en el
temps. Els servicis públics de transport sempre són millorables, governe qui governe i sempre
han de tendir a millorar perquè, a més, quant millor transport públic hi haja, menys necessari serà
el transport privat.

Finalment intervé el vocal de govern, Sr. Ramón García Cortell, per a dir que feia falta ja
d'abans i es remet a la resposta que li van donar al febrer de 2023: “esta mesura s'unix a la sèrie
de millores que, des de 2015, es realitzen tant en esta línia com en les que donen servici a la
Malva-rosa, destacant entre altres la 19 i la 31.

Sotmesa la moció alternativa a votació resulta aprovada per 4 vots a favor, 2 en contra i 3
abstencions.

Las líneas de autobuses que dan servicio al Distrito del Marítimo sufren desde muchos
meses retrasos considerables y a menudo muchos completos. Por ejemplo, la L92, L4, L31 y L19
a su paso por Joan Verdaguer llevan muchas veces el cartel de “completo” u obligan a ir de pie
y *apretades a las personas sin poder cogerse correctamente. Al Igual que sucede con todas las
líneas que pasan por el Cabañal o la Malvarrosa. Esto provoca, como es evidente, retrasos
sobre los horarios programados, situación que se ha visto agraviada por la modificación de los
itinerarios de líneas como la L31 que ha provocado que el recorrido ahora sea más largo y tarde
más tiempo porque se adentra en plena plaza del Ayuntamiento.

Esta saturación tiene muchas causas: la excesiva afluencia de turistas que se traslada
desde los barrios marítimos en el centro de la ciudad, por la carencia de un mayor número de
expediciones, reforzando con más buses las líneas, que puedan dar cabida a toda la demanda de
pasajeros e incluso por la improvisa desaparición de algún buzo del total que cubren cada línea,
como nos ha comentado en más de una ocasión usuarios y usuarias, bastante enfadados por la
situación. Y frente a esta situación, la impresión que tiene el vecindario es que el regidor
Carbonell, presidente de la EMT, y la misma señora Catalá, no estén haciendo nada para
aportar soluciones, más allá de campañas de propaganda y celebrar cifras de viajeros que son
en buena mesura fruto de la gratuidad para menores de 30 años y los descuentos del 50%.

Gratuidad y descuentos que además son sufragados por el dinero de valencianos y
valencianas, mientras que los turistas en nuestra ciudad no pagan ninguna tasa turística, como
así se hace en la práctica totalidad de las ciudades de todo el mundo. Un hecho que añade si
cabe más malestar a la ciudadanía, que voz como los servicios se degradan y quienes paga
somos los residentes, mientras los que en fan un uso masivo no contribuyen con esas
aportaciones a la financiación de los servicios públicos como se hace en otros lugares.

Es por eso que el Grupo Municipal Compromís presenta la siguiente PROPUESTA DE
:ACUERDO
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Que este Consejo de Distrito insto en el Gobierno Municipal a reforzar el servicio de
transporte público que presta la EMT para garantizar al vecindario del Marítimo la calidad y la
mejora continuada que ha tenido en los 8 años de Gobierno progresista encabezado por
Compromís.

Por parte del equipo de gobierno interviene el vocal Sr. Ramón García Cortell. 

En la moción presentada se alude a la existencia de retrasos en las Líneas que dan
servicio al distrito del Marítim, así como a las numerosas ocasiones en las que los autobuses
circulan con el cartel de “completo”, citando como ejemplo las líneas 4, 19, 31 y 92.

A nosotros también nos preocupa, por ello el 24 de febrero de 2023, estando en la
oposición, le planteamos la siguiente pregunta:

“Asunto: Frecuencia líneas EMT número 31

Diversos vecinos residentes de la Zona de la Malvarrosa así como AAVV de la zona, nos
han transmitido, la falta de frecuencia de paso de autobuses en esta línea que une el Barrio de la
Malvarrosa con el centro de Valencia.

Con base en lo anterior, se formula la siguiente

PREGUNTA

¿Cuál es la frecuencia de la línea en las zonas mencionadas?”

No es un problema de ahora, ya hace tiempo y ustedes no hicieron nada por solucionarlo.

Pero al respecto de lo que ustedes dicen, hay que señalar dos cosas:

La primera es comentar que los niveles de puntualidad de las líneas citadas se sitúan en
torno al 90%, en consonancia con la puntualidad media de la red. Es más, si comparamos la
puntualidad de estas líneas en 2024 con la registrada en idénticos meses de 2023 se aprecia que
es muy similar y que, en el caso concreto de la línea 31, aun habiendo incrementado su
recorrido, mejora significativamente.

La segunda es que, si bien es cierto que el número de buses que portan ese cartel de
“completo” ha aumentado en 2024 con respecto a los mismos meses del año 2023, se trata de
una cuestión que está directamente relacionada con el espectacular incremento de demanda que
se viene registrando en EMT Valencia desde mediados del ejercicio anterior. De hecho, esta
situación podría haberse agravado de manera muy importante si la Dirección de EMT Valencia
no hubiera procedido a la contratación de 95 conductores en el segundo semestre de 2023 que
sirvieron para paliar la falta de recursos heredada.

Del mismo modo, y con el fin de robustecer la oferta del servicio de transporte está en
proceso la licitación para la compra de autobuses híbridos y eléctricos que permitirán ir
renovando la flota y ofrecer así un servicio más sostenible y de mayor calidad a las personas que
viajen en la red de EMT.
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Los datos de buses completos, puntualidad y demanda de las líneas 4, 19, 31 y 92 y su
comparativa entre los primeros meses de 2023 y 2024 arrojan resultados muy similares.

Por lo tanto no hay ninguna novedad como muy bien ustedes comentan en la moción.

También, en el escrito, se hace referencia a que el incremento de personas usuarias de los
servicios de EMT Valencia está motivado en gran medida por las medidas tarifarias de fomento
del transporte público, tales como la gratuidad para jóvenes y los descuentos del 50% en abonos
temporales y títulos multiviaje. ¿A caso les molesta que se realicen estos descuentos en beneficio
de los ciudadanos?

Esto no es significativo a efectos de comparación entre la demanda de un año y otro,
puesto que esos descuentos ya existían en 2023, por lo que habría que pensar en otras causas
para justificar ese incremento de demanda, como pueden ser la mayor dotación de recursos o la
reordenación de líneas llevada a cabo y que responde de mejor manera a las necesidades de
movilidad de la ciudadanía. Como muestra, podemos tomar el incremento de demanda
experimentado por la línea 31 en 2024, que se sitúa por encima del 50% de la registrada en
2023.

Por último, la moción habla de reforzar el transporte público que presta la EMT para
garantizar al vecindario del Marítimo la calidad del servicio. Desde este gobierno no podemos
estar más de acuerdo en mejorar el transporte público prestado por EMT Valencia, no sólo para
el vecindario de Marítim sino para todas las personas.

En consecuencia, se presenta la siguiente :PROPUESTA ALTERNATIVA

“Implementar el plan director de la EMT 2025-2030, ya adjudicada la elaboración del
mismo, que servirá como herramienta para planificar la reestructuración y mejora de líneas del
conjunto de la red de EMT y ajustarlas a las necesidades reales de la población. Este proyecto
que está previsto finalice en el primer trimestre de 2025 se van a analizar los datos de movilidad
de la ciudad de Valencia y su ámbito de influencia, contemplando también las relaciones de
intermodalidad con otros operadores, lo que permitirá en definitiva mejorar del servicio
prestado por EMT a la ciudadanía”.

Toma la palabra el vocal Sr. Alex Crespo i Durà explicando que hace falta ya. No se
puede esperar a un plan director de 2025. Además la gestión del Ayuntamiento, como se ha visto
en otras mociones, está siendo muy lenta, pausada, tranquila. Considera que este tema precisa
de velocidad y rapidez. Está comprobado que el tema de la EMT va a ser eterno. Pasaba con el
anterior gobierno y pasa con este. Es una evidencia que la frecuencia de la línea 31 se ha
alargado pero no hay más unidades. Y la demanda aumenta porque los autobuses están llenos de
turistas. Y es ahí donde está el problema.

A continuación interviene el vocal del grupo socialista, Sr. Luis Miguel Arroyo González,
indicando que si se aumenta el trayecto pero no el número de autobuses, estamos igual. Habrá
que aumentar las frecuencias para que no haya carteles de “completo”. Por otro lado, la
gratuidad y la integración tarifaria les parece muy bien, tanto como que la actual concejala
María Pérez, cuando era Secretaria de Transportes, las implementó y espera que esos



Id
. 

D
o
cu

m
en

t:
 B

7
yb

 q
m

aB
 e

Jz
w

 L
T
Q

G
 H

S
ew

 6
B
T
U

 7
4
s=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A J MPAL DISTR.ADJ.CAP SERV - JUNTA MUNICIPAL
MARITIM

MARIA TERESA HERNANDEZ BRIONES 26/07/2024 ACCVCA-120 14331757494673295823
9536335641085520936

CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIM - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 12 DE JUNY
DE 2024 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIM - ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA DE 12
DE JUNIO DE 2024

41

descuentos se mantengan en el tiempo. Los servicios públicos de transporte siempre son
mejorables, gobierne quien gobierne y siempre deben tender a mejorar porque, además, cuanto
mejor transporte público haya, menos necesario será el transporte privado.

Por último interviene el vocal de gobierno, Sr. Ramón García Cortell, para decir que
hacía falta ya de antes y se remite a la respuesta que le dieron en febrero de 2023: “esta medida
se une a la serie de mejoras que, desde 2015, se vienen realizando tanto en esta línea como en
las que dan servicio a la Malvarrosa, destacando entre otras la 19 y la31.

Sometida la moción alternativa a votación resulta aprobada por 4 votos a favor, 2 en
contra y 3 abstenciones.

8 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000060-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 3
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que formula al Consell del Districte Marítim el Grup Municipal Socialista relativa al
pla d'emergències en el Port de València.
Pregunta que formula al Consejo del Distrito Marítimo el Grupo Municipal Socialista relativa
al plan de emergencias en el Puerto de Valencia.
DIRIGIDA A:
C2304-REL INST- MEDIOS COM-TRANSPARENCIA-PROTECC. CIVIL

SANDRA GOMEZ LOPEZ - PORTAVEU - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

PREGUNTA QUE PRESENTA EL VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA, LUIS MIGUEL ARROYO GONZÁLEZ, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL
GRUPO MUNICIPAL, A LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIMO

 

 ¿Tiene constancia el Ayuntamiento de la existencia de un plan de emergencias específico del
puerto de Valencia?

¿Están los efectivos de policía local, bomberos y protección civil debidamente formados e
informados sobre este plan?

¿Qué peligros comporta el puerto en caso de emergencia? (Mercancías peligrosas,
incendios, fugas…)

¿Cuáles son las vías de evacuación?
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¿Están las vecinas y vecinos de los barrios marítimos informados sobre este plan? ¿Cuándo
se les va a informar convenientemente? (Charlas en colegios, centros de mayores y otras
entidades, buzoneo y reparto de trípticos, cartelería…)

RESPUESTA:

JUAN CARLOS CABALLERO MONTAÑES - REGIDOR/A DELEGAT/DA -
DELEGACIÓ DE TRANSPARÈNCIA, INFORMACIÓ I DEFENSA DE LA CIUTADANIA

¿Tiene constancia el Ayuntamiento de la existencia de un plan de emergencias
específico del puerto de Valencia? 

¿Están los efectivos de policía local, bomberos y protección civil debidamente
formados e informados sobre este plan? 

¿Qué peligros comporta el puerto en caso de emergencia? (Mercancías peligrosas,
incendios, fugas…) 

¿Cuáles son las vías de evacuación? 

¿Están las vecinas y vecinos de los barrios marítimos informados sobre este plan?
¿Cuándo se les va a informar convenientemente? (Charlas en colegios, centros de mayores
y otras entidades, buzoneo y reparto de trípticos, cartelería…) 

 

En relación a las cuestiones planteadas, informarle que el artículo 68 del Reglamento
Orgánico de Gobierno y Administración establece que “El Reglamento orgánico del Pleno se
aplicará a las sesiones del Consejo de las Juntas Municipales de Distrito en todo el no previsto en
el presente capítulo.” 

El artículo 131.2 del Reglamento Orgánico del Pleno aprobado en 2022 establece que la
pregunta registrada “no podrá contener más que la escueta y estricta formulación de una cuestión,
en la que se interrogue sobre un hecho, una situación o una información, o sobre si se ha tomado
o va a tomar alguna decisión en relación con algún asunto, dentro del ámbito competencial
municipal”. 

A mayor abundamiento, el Secretario General y del Pleno remitió el 5 de diciembre de
2023 Nota Interior a los Grupos Municipales con un informe aclaratorio (3/2023_NOTA A
GRUPOS Y DELEGACIONES. PREGUNTAS_ Consideraciones sobre su gestión) en el que
señala: 

“Situaciones que se pueden producir en la gestión de la pregunta y respuesta: Que la
pregunta contenga más de una cuestión. En este caso, la delegación responderá como mínimo a la
primera cuestión. Opcionalmente, se puede responder a las demás cuestiones.” 

Por todo ello, procede responder a la primera cuestión planteada: 
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¿Tiene constancia el Ayuntamiento de la existencia de un plan de emergencias
específico del puerto de Valencia? 

Sí. El puerto de Valencia dispone de : dos planes de emergencia

· El Plan de Autoprotección del Puerto de Valencia (PAU) que aprobó el Consejo de
Administración de la Autoridad Portuaria de Valencia en la sesión celebrada el 17 de diciembre
de 2013. 

· El Plan de Emergencia Exterior Puerto de Valencia y de las empresas GALP y TEPSA
(PEE), aprobado por la Orden 14/2010, de 21 diciembre, del conseller de Gobernación.

 

 

¿Tiene constancia el Ayuntamiento de la existencia de un plan de emergencias
específico del puerto de Valencia? 

¿Están los efectivos de policía local, bomberos y protección civil debidamente
formados e informados sobre este plan? 

¿Qué peligros comporta el puerto en caso de emergencia? (Mercancías peligrosas,
incendios, fugas…) 

¿Cuáles son las vías de evacuación? 

¿Están las vecinas y vecinos de los barrios marítimos informados sobre este plan?
¿Cuándo se les va a informar convenientemente? (Charlas en colegios, centros de mayores
y otras entidades, buzoneo y reparto de trípticos, cartelería…) 

 

En relació a les qüestions plantejades, informar-li que l'article 68 del Reglament Orgànic
de Govern i Administració establix que “El Reglament orgànic del Ple s'aplicarà a les sessions
del Consell de les Juntes Municipals de Districte en tot el no previst en el present capítol.” 

L'article 131.2 del Reglament Orgànic del Ple aprovat en 2022 establix que la pregunta
registrada “no podrà contindre més que l'escarida i estricta formulació d'una qüestió, en la qual
s'interrogue sobre un fet, una situació o una informació, o sobre si s'ha pres o prendrà alguna
decisió en relació amb algun assumpte, dins de l'àmbit competencial municipal”. 

Per si no fora prou, el Secretari General i del Ple va remetre el 5 de desembre de 2023
Nota Interior als Grups Municipals amb un informe aclaridor (3/2023_NOTA A GRUPS I
DELEGACIONS. PREGUNTES_ Consideracions sobre la seua gestió) en el qual assenyala: 
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“Situacions que es poden produir en la gestió de la pregunta i resposta: Que la pregunta
continga més d'una qüestió. En este cas, la delegació respondrà com a mínim a la primera
qüestió. Opcionalment, es pot respondre a les altres qüestions.” 

Per tot això, procedix respondre a la primera qüestió plantejada:

¿Tiene constancia el Ayuntamiento de la existencia de un plan de emergencias
específico del puerto de Valencia?

 Sí. El port de València disposa de dos plans d'emergència: 

· El Pla d'Autoprotecció del Port de València (PAU) que va aprovar el Consell
d'Administració de l'Autoritat Portuària de València en la sessió celebrada el 17 de desembre de
2013. 

· El Pla d'Emergència Exterior Port de València i de les empreses GALP i TEPSA (PEE),
aprovat per l'Orde 14/2010, de 21 desembre, del conseller de Governació.

9 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000060-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 2
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que formula al Consell del Districte Marítim el Grup Municipal Socialista relativa a la
cessió de la sala d'actes del Espai Jove.
Pregunta que formula al Consejo del Distrito Marítimo el Grupo Municipal Socialista relativa
a la cesión salón de actos del Espai Jove.
DIRIGIDA A:
C2315-PLAYAS-FAM.JUV.INFANCIA-FIESTAS Y TRADICIONES

SANDRA GOMEZ LOPEZ - PORTAVEU - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

PREGUNTA QUE PRESENTA EL VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA, LUIS MIGUEL ARROYO GONZÁLEZ, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL
GRUPO MUNICIPAL, A LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIMO

 

 ¿A qué personas, entidades o colectivos (privados o públicos) se ha cedido o alquilado el
salón de actos del Espai Jove (calle Campoamor 91) desde junio de 2023 hasta mayo de 2024? 

 ¿Qué justificación han tenido las cesiones?

 ¿Qué precio han pagado los alquileres?

 ¿Existen unos precios públicos de alquiler y unas condiciones de cesión estipulados?
¿Están publicados estos precios y condiciones?



Id
. 

D
o
cu

m
en

t:
 B

7
yb

 q
m

aB
 e

Jz
w

 L
T
Q

G
 H

S
ew

 6
B
T
U

 7
4
s=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A J MPAL DISTR.ADJ.CAP SERV - JUNTA MUNICIPAL
MARITIM

MARIA TERESA HERNANDEZ BRIONES 26/07/2024 ACCVCA-120 14331757494673295823
9536335641085520936

CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIM - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 12 DE JUNY
DE 2024 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIM - ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA DE 12
DE JUNIO DE 2024

45

 

RESPUESTA:

MONICA GIL CANO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ DE FAMÍLIA,
JOVENTUT I INFÀNCIA

1. ¿A qué personas, entidades o colectivos (públicos o privados) se ha cedido o alquilado el
salón de actos de Espai jove desde junio de 2023 hasta mayo de 2024?

En la memoria del servicio del año 2023 que se remitió a todos los grupos políticos
aparecen todas las cesiones y usos del salón de Actos de Espai Jove VLC durante 2023. (tabla
104)

Respecto al año 2024 el uso ha sido:

* Actividades propias principalmente Residencias Artísticas durante los meses de marzo,
abril y hasta el 11 de mayo (3 o 4 días a la semana)

* Actividades que realiza la sala Escalante por el convenio existente con la Diputación de
Valencia, utilizándola todos los miércoles y los viernes, además de sus jornadas el 29 y 30 de
enero.

* Cursos de Prevención de Riesgo durante los martes hábiles por la mañana desde 16 de
enero hasta 12 de marzo.

* Jornada de Servicios Sociales Municipales el 18 de enero

* Proyección Cortometrajes de CP Santago Grisolía, 1 y 8 de febrero

* Junta Municipal de Distrito Marítimo: 19 de febrero, 7 y 11 de marzo

* 7 de marzo: obra de teatro del Centro de Atención a la Inmigración.

* 21 de marzo: Concierto de la Sociedad Musical Santa Cecilia.

* 25 de Marzo: Asamblea del Consell de la Joventut de Valencia.

* 27 de abril: Jornadas de la Asociación de padres para niños y adolescentes con déficit de
atención e hiperactividad (APNDAH)

* 9 de mayo: Asamblea de Joves de CCOO.

* 16 de mayo: Rodaje de Película

* 17 de mayo: Acto de Graduación del IES Ramón LLull

* 24 de mayo: Reunión de Formadores de la Universidad Popular.
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* 30 de mayo: Concierto CEIP Serrería.

En la respuesta de autorización de uso que se hace a las solicitudes se le indica a la entidad
externa al Ayuntamiento el coste del servicio conforme a los precios públicos publicados, y se le
insta a que, si considera que cumple los requisitos

solicite la bonificación que considere. Teniendo en Cuenta que las cesiones prioritarias son
para actividades de juventud y la mayoría del uso son de para actividades propias o para otros
servicios u organismos del Ayuntamiento, del periodo que ustedes solicitan información en 2023,
excepto dos entidades ( Guardería Dudua y Colegio Chiner Villaroya) que únicamente
obtuvieron una bonificación del 30 %, el resto la tuvo 100%.

Igualmente este curso 2024, hasta mayo, todas las entidades externas solicitantes han
obtenido el 100 % de bonificación al cumplir con los requisitos señalados.

2. ¿Qué justificación han tenido las cesiones?

Todas las entidades externas explican la actividad a realizar y justifican la misma debiendo
cumplir los requisitos que constan en la WEB de juventud (joventut-valencia.es) en la que
encontrarán toda la información. Posteriormente el servicio, en base a los criterios publicados
(ver web) aplica la reducción pertinente.

3. ¿Qué precio han pagado los alquileres?

En el caso que las entidades hayan pagado precios públicos por alquiler del Salón de actos,
que se ha detallado en la respuesta número uno, los precios públicos están publicados y constan
en la web, así que de acuerdo con los horarios de uso, días etc… se aplican las tarifas, que han
sido aprobadas por el Pleno de la corporación y publicadas.

Existen unos precios públicos de alquiler y unas condiciones de cesión estipulados? ¿están
publicados estos precios y condiciones?

Los precios públicos y a los criterios y condiciones de cesión están publicados y constan en
la web.

Ver Web Joventut-valencia.es y Memoria Plan Juventud Valencia 2023 y encontrarán toda
la información.
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10 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89SOC-2024-000060-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 1
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que formula al Consell del Districte Marítim el Grup Municipal Socialista relativa a
seguretat ciutadana en el barri de la Malva-rosa.
Pregunta que formula al Consejo del Distrito Marítimo el Grupo Municipal Socialista relativa
a seguridad ciudadana en el barrio de la Malvarrosa.
DIRIGIDA A:
C2307-POLICÍA LOCAL-MOVILIDAD-ESPACIO PÚBLICO

SANDRA GOMEZ LOPEZ - PORTAVEU - GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

PREGUNTA QUE PRESENTA EL VOCAL DEL GRUPO MUNICIPAL
SOCIALISTA, LUIS MIGUEL ARROYO GONZÁLEZ, EN SU NOMBRE Y EN EL DEL
GRUPO MUNICIPAL, A LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIMO

Recientemente vecinas y vecinos del barrio de la Malvarrosa, y especialmente de la zona
comprendida entre la calle Cavite, calle Isla del Hierro, calle Gran Canaria y calle Vicente de la
Roda nos han referido un notable aumento de la criminalidad en el barrio asociada a una, a su
parecer, falta de presencia de la policía local en el barrio.

-             ¿Se ha reducido el número de agentes destinados en la Malvarrosa entre junio de
2023 y mayo de 2024?

-       ¿Qué tareas de prevención y control se están realizando en la zona conocida como
“Casitas Rosas”?

-       ¿Cuántas intervenciones ha realizado la Policía Local en la Malvarrosa, y de que tipo,
entre junio de 2023 y mayo de 2024?

RESPUESTA:

JESUS CARBONELL AGUILAR - CONCEJAL DELEGADO DE POLICÍA LOCAL

Respecto a la , le informamos que en ningún caso se ha reducidoprimera de sus cuestiones
el número de agentes destinados a la Malvarrosa. Por tanto la percepción que refiere sobre un
eventual incremento de los delitos, no tiene relación alguna con los efectivos destinados al barrio.

- Contestación 2a pregunta: 

En relación con la segunda de sus cuestiones, debemos aclarar que las calles a las que
usted alude en el planteamiento de su pregunta forman parte de la Malvarrosa, pero no de la zona
denominada “casitas rosas”. Están próximas, pero no forma parte del núcleo de dicha zona. El
núcleo de casitas está conformado por las siguientes: c/ Beato Juan Grande, c/ del Padre
Francisco Camacho, c/ San Juan de Dios, c/ San Rafael, tramo final de Avda. Malvarrosa, c/
Pedro Velasco y c/ Padre Antón Martín.
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Las actuaciones y patrullaje en la zona se ha venido manteniendo a lo largo del tiempo
tanto en la zona “0” como en las zonas aledañas, y en ocasiones se ha visto incrementado en
atención a las circunstancias concurrentes en cada momento. Desde luego lo que nunca se ha
hecho es reducir la vigilancia de dicha zona, por lo que desde el punto de vista de las labora
realizada por la policía local, no debe haber objeción alguna.

Además debemos recordar que la seguridad ciudadana es competencia del Cuerpo
Nacional de Policía y Guardia Civil. Así lo establece la Constitución Española, y en particular, la
Ley Orgánica 2/1986, de 13 marzo, de Fuerzas y Cuerpos de Seguridad. Por tanto, las
actuaciones de la Policía Local son de colaboración con los anteriores cuerpos de seguridad, por
lo que para conocer los datos reales de criminalidad deberían dirigirse a la delegación de
gobierno, que es el órgano competente para proporcionar resultados así como índices de
criminalidad pues tienen la información global de PLV y CNP.

No obstante, le ofrecemos en grandes rasgos las intervenciones que ha efectuado la PLV en
el periodo indicado, tanto dentro de la zona “0” como en todo el barrio de la Malvarrosa, con el
fin de dar respuesta a la , si bien, y como ya se ha indicado, deben existirtercera de sus cuestiones
otras intervenciones realizadas por el Cuerpo Nacional de Policía.

Los datos solicitados son lo que a continuación se detallan.

CLASIFICACION
GENERAL jul.-23 ago.-23 sep.-23 oct.-23 nov.-23 dic.-23 ene.-24 feb.-24 mar.-24 abr.-24 may.-24 Total general

SEGURIDAD CIUDADANA 220 199 148 150 75 68 69 69 72 106 118 1294

POLICIA ADMINISTRATIVA 51 44 41 57 40 35 42 56 43 44 62 515

TRAFICO 55 43 32 46 51 40 38 52 28 54 59 498

SERVICIOS
HUMANITARIOS-RIESGOS 59 60 44 51 51 34 30 34 32 30 43 468

INFORMACION 31 21 26 31 21 17 14 20 30 11 15 237

VIGILANCIAS 10 15 6 22 4 11 9 9 9 9 27 131

INCIDENCIAS 2   5   1     1 1 1 3 14

ACTOS VIA PUBLICA       2     2 2 1 1   8

Total general 428 382 302 359 243 205 204 243 216 256 327 3165

Esto de forma generalista pero en cuanto a Seguridad Ciudadana, Policía Administrativa y
servicios humanitarios los datos son los siguientes:
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##ANEXO-2036410##

CLASIFICACI
ON GENERAL 

CLASIFICACIÓN 
ESPECÍFICA 

jul.-
23 

ago.-
23 

sep.-
23 

oct.-
23 

nov.-
23 

dic.-
23 

ene.-
24 

feb.-
24 

mar.-
24 

abr.-
24 

may.-
24 

Total 
general 

POLICIA 
ADMINISTRATI

VA 

Animales 8 11 6 10 5 4 7 6 5 4 10 76 

Botellón (Consumo 

bebidas alcohólicas 

vía pública) 

1       1 1 2 6 6 2   19 

Colaboración otros 

servicios 

municipales 

3 1 3 3   3 1 6 1 1 1 23 

Colegios Ayudar y 

prevenir 
              1 2     3 

Colegios Educación 

Vial 
        2             2 

Conflicto de 

Convivencia 
2 3 4 1     1 4 1 1 3 20 

Establec. pública 

concurrencia 
2   2 3 2 2 1     1   13 

Hallazgo de Venta 

Ambulante 
1 2               1   4 

Leyes 

Autonómicas/Estat

ales 

6 4 2 8 6 2 7 5 6 8 10 64 

Locales 

Comerciales 
2   1 1 1 1 2 3 3 1 2 17 

Material 

Pirotécnico 
1                     1 

Mediaciones 2   1 1 1   1         6 

Mobiliario urbano     1   2             3 

Notificaciones al 

Ciudadano 
    2         1     1 4 

Objetos 4 1 3 2 3 1 4       5 23 

Obras en locales, 

edificios y vía 

pública 

1 3 4 10 1 6 2 9 6 11 10 63 

Obstáculos y 

manchas en 

calzada 

1 2       1   1 1     6 

OOMM Animales 1 4 2 3 1 1 3   1 2 2 20 

OOMM Limpieza 

Urbana 
1   1   2     3     2 9 

Pavimentos y 

Cerramientos 
      1           1   2 

Personas 1     1     1 1       4 

Policía 

Administrativa 

Nulo 

  7 1 1       1       10 

Por Ruidos 

(contaminación 

acústica) 

9 2 3 10 6 10 3 6 10 6 13 78 

Propiedades 

Públicas 
                  1 1 2 

Residuos Sólidos y 

Animales 
  2   2     1 1     1 7 

Reuniones con Aso. 

Veci/Entidades 
              1       1 
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Señalización de 

Tráfico 
    1             2   3 

Tapas y Registros         3       1 1   5 

Terrazas, Mesas y 

Sillas (ocupación 

vía pública) 

        2   1       1 4 

Venta ambulante 5 2 4   2 3 5 1   1   23 

Total POLICIA ADMINISTRATIVA 51 44 41 57 40 35 42 56 43 44 62 515 

SEGURIDAD 
CIUDADANA 

Abandono de 

familia 
    1   2             3 

Agresión 6 12 9 6 3 1 1   3 10 11 62 

Agresión Sexual 1 1 1               1 4 

Amenazas y 

Coacciones 
8 9 2 5   2 4 2 4 2 3 41 

Amenazas y/o 

Resistencia a 

Agente de la 

Autoridad 

2     2               4 

Atentado     1     1 1         3 

Averiguación de 

domicilio y 

paradero 

3 1 4 2   1         3 14 

Búsqueda, 

detención y 

personación 

      1   1           2 

Circular sin Permiso 

de Conducción 
        1 1           2 

Colaboración 

FFCCSS, PROT. 

CIVIL, Otras 

5 10 4 3 2 3 4 3     1 35 

Conducción Bajo 

los Efectos de las 

Drogas 

12 4 4 4 3   2     2 1 32 

Conducción Bajo 

los Efectos del 

Alcohol 

12 13 5 2 2 2 2 2 2 5 4 51 

Conducción 

Temeraria 
1                     1 

Conducta 

sospechosa 
36 33 34 29 17 17 21 20 22 35 47 311 

Contra la 

Propiedad 

Intelectual e 

Industrial 

  1       1 1         3 

Daños 

intencionados 

(actos vandálicos) 

5 2 5   1 2   3   3   21 

Defraudación de 

fluído eléctrico 
  1 1 6               8 

Desobediencia 

grave a Agente 

Autoridad 

          1   1 2   3 7 

Detención Ilegal   1                   1 

Estafas 2 2 1 3 1     1 1     11 

Exhibicionismo a 

menores o 

incapaces 

  1                   1 

Falsedades 1   1     1   1 1     5 

Hurto 21 22 7 14 4 5 3 1 3 7 11 98 
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Hurto de uso de 

vehículo a motor 
  1 1   1     3     1 7 

Malos tratos 

animales 
1             1       2 

Manifestaciones           1           1 

Objetos 

sospechoso 
                    1 1 

Ocupación o 

Entrada Ilegal en 

Vivienda 

5 6 5 2 2   2 5 8 4 1 40 

Peleas de animales                   1   1 

Quebrantamiento 

de condena 
  1   1           1   3 

Reyerta 3 2 1 3   1 1   1   1 13 

Robo con Fuerza 8 17 10 16 5 2 4 3 4 2 3 74 

Robo con 

Violencia/Intimidac

ión 

2 2   1 1       1   1 8 

Seguridad 

Ciudadana Nulo 
2 5 5 3     2 1 5 2   25 

Tenencia Animales 

Potencialmente 

Peligrosos 

2 1 1   1       2 1   8 

Tenencia de Armas 

o Instrumentos 

Peligrosos 

4 2 2 5 2   2   2 3 2 24 

Tenencia/Consumo 

de drogas 
68 41 39 30 22 17 15 15 8 26 16 297 

Tráfico de drogas 1 4 1 2 3 1   1 1 1 1 16 

Vehículo con 

síntomas de 

sustracción 

4   2 3 2   1         12 

Violencia de 

género 
3 3 1 4   4 3 3 1 1 4 27 

Violencia 

Doméstica 
2 1   3   3   3 1   2 15 

Total SEGURIDAD CIUDADANA 220 199 148 150 75 68 69 69 72 106 118 1294 

SERVICIOS 
HUMANITARIO

S-RIESGOS 

Activación CAST, 

SAUS, X-4 
  1 2 4 2 3 2 1 2   7 24 

Agua 2 2 4   1 1 4     1 7 22 

Daños fortuitos por 

agua 
  1           1   1 1 4 

Daños fortuitos por 

deterioro 
    1 2 2 1 2 3 1 1 3 16 

Daños fortuitos por 

explosión 
  1                   1 

Daños fortuitos por 

lluvia 
1   2                 3 

Daños fortuitos por 

viento 
  2     5             7 

Electricidad       1   1           2 

Enfermedad 26 22 14 20 21 15 9 13 14 12 11 177 

Extraviados 4 3 3 2     1   2     15 

Forestal 1 1   1 1         1   5 

Gas         1 1           2 
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.

11 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000022-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 9
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que formula al Consell del Districte Marítim el Grup Municipal Compromis, relativa
al monument a Antonio Ferrandis.
Pregunta que formula al Consejo del Distrito Marítimo el Grupo Municipal Compromis,
relativa al monumento a Antonio Ferrandis.
DIRIGIDA A:
C2308-ACCIÓN CULTURAL-PATRIMONIO HCO-RECURSOS CULTUR

EVA MARIA COSCOLLA GRAU - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Monument Antonio Ferrandis 

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU FERRAN
VICENT GARCIA FERRER I LA VOCAL MARIA-JOSEP CASCANT SEMPERE, EN
EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE
DISTRICTE DE LA JUNTA DE MARÍTIM

Després de mesos trencat i suposant un risc per a la ciutadania per perill de despreniment,
al passat Consell de Districte de l’11 de març del 2024, des de Compromís preguntàrem al
Govern Municipal quin full de ruta tenia per subsanar, retirar o substituir el monument en
homenatge a l’actor Antonio Ferrandis ubicat al Passeig Marítim de València.

Humanitarios 

Riesgos Nulo 
1         1       1   3 

Indigentes 3 2 2 2 1 1   1   1   13 

Inmuebles       2 1   2 1 1 1 1 9 

Intento de suicidio 3 4 2 3 4   1 5 1 1 3 27 

Mobiliario urbano   4 3 4 1   1 2 2 1 1 19 

Muerte natural   1     1 1 2       1 6 

Muerte sospechosa 1         1     1     3 

Por caída casual 8 11 7 7 7 5 2 5 6 7 5 70 

Por consumo de 

alcohol 
5 3 2   2   2 1 1 2 1 19 

Por consumo de 

drogas 
3 1 1 1 1 2 1       1 11 

Solar     1 2       1       4 

Suicidio                     1 1 

Vehículos 1 1       1 1   1     5 

Total SERVICIOS HUMANITARIOS-
RIESGOS 

59 60 44 51 51 34 30 34 32 30 43 468 

Total general 330 303 233 258 166 137 141 159 147 180 223 2277 
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Fruit de la nostra pregunta, el Govern Municipal va anunciar la seua retirada immediata als
mitjans de comunicació.

Han passat 3 mesos des de la nostra pregunta, i molts més des de que este monument es va
deteriorar, i a dia de hui, trobem una intervenció incompleta i deficient, que sols ha consistit en
retirar l’element superior de l’escultura i ha deixat en un estat lamentable la base de la mateixa.
Les tanques perimetrals continuen trencades i la imatge d’este espai tan transitat i característic de
la nostra ciutat, és francament deplorable (adjuntem fotografia).

És per això que des de Compromís formulem la següent pregunta:

Pensa l’Ajuntament de València intervenir de manera definitiva en este monument? En cas
afirmatiu, indicar terminis i intervenció concreta.
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##ANEXO-2034058##
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RESPUESTA:

JOSE LUIS MORENO MAICAS - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ
D'ACCIÓ CULTURAL, PATRIMONI I RECURSOS CULTURALS

 

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU FERRAN VICENT GARCIA

FERRER I LA VOCAL MARIA-JOSEP CASCANT SEMPERE, EN EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP

MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA DE MARÍTIM

Després de mesos trencat i suposant un risc per a la ciutadania per perill de despreniment,
al passat Consell de Districte de l’11 de març del 2024, des de Compromís preguntàrem al
Govern Municipal quin full de ruta tenia per subsanar, retirar o substituir el monument en
homenatge a l’actor Antonio Ferrandis ubicat al Passeig Marítim de València.

Fruit de la nostra pregunta, el Govern Municipal va anunciar la seua retirada immediata als
mitjans de comunicació.

Han passat 3 mesos des de la nostra pregunta, i molts més des de que este monument es va
deteriorar, i a dia de hui, trobem una intervenció incompleta i deficient, que sols ha consistit en
retirar l’element superior de l’escultura i ha deixat en un estat lamentable la base de la mateixa.
Les tanques perimetrals continuen trencades i la imatge d’este espai tan transitat i característic de
la nostra ciutat, és francament deplorable (adjuntem fotografia).

És per això que des de Compromís formulem la següent pregunta:

Pensa l’Ajuntament de València intervenir de manera definitiva en este monument? En cas
afirmatiu, indicar terminis i intervenció concreta.

 

RESPOSTA:

El Servici de Patrimoni Històric i Artístic va dur a terme en abril una visita tècnica
d'inspecció, en la que també estigueren presents personal de la Demarcació de Costes i del servici
de Platges, i, malgrat no tindre adscrit este element decoratiu, va iniciar les actuacions
necessàries per a la retirada i trasllat de la part superior de l'escultura per a evitar possibles danys
als vianants a causa del mal estat de l'escultura, apreciat en l'esmentada inspecció tècnica
realitzada en abril. Es va desmuntar la part superior de l'escultura el 18 d'abril i es va traslladar
als magatzems que disposa este Servici en Borbotó.  

L'erradicació de l'escultura requerix treballs més complexos. El bé moble està emplaçat en
un espai de terreny integrat en el domini públic marítim-terrestre, la titularitat i la gestió del qual
l'ostenta l'Administració General de l'Estat, per la qual cosa serà necessària l'autorització de la
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Direcció General de Demarcació de Costes, amb la qual estem en contacte, per a qualsevol
actuació que haja de dur-se a terme, així com per a buscar una solució conjunta, una vegada que
el perill de despreniment ha sigut salvat per este Ajuntament.

12 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000022-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 10
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que formula al Consell del Districte Marítim el Grup Municipal Compromis, relativa
al centre esportiu Verge del Carmen de Beteró.
Pregunta que formula al Consejo del Distrito Marítimo el Grupo Municipal Compromis,
relativa al centro deportivo Virgen del Carmen de Beteró.
DIRIGIDA A:
C2311-IGUALDAD-DEPORTES-EDUCACIÓN

EVA MARIA COSCOLLA GRAU - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Centre Esportiu Verge del Carme Beteró

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU FERRAN
VICENT GARCIA FERRER I LA VOCAL MARIA-JOSEP CASCANT SEMPERE, EN
EL SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE
DISTRICTE DE LA JUNTA DE MARÍTIM

 

La Junta de Govern Local va aprovar, el passat 17 de maig, la convocatòria del
procediment per a l'adjudicació del projecte d'eficiència energètica i la reducció d’emissions del
Centre Poliesportiu Verge del Carme Beteró, mitjançant finançament europeu dels fons del Pla
per a la Recuperació, Transformació i Resiliència Next Generation amb import de 579.848,59
euros. IVA inclòs.

 

Els vocals de Compromís en el consell de districte del Marítim pregunten:

Quins són els terminis previstos per a la seua execució? L'activitat esportiva que s’hi duu a
terme es veurà afectada durant la realització de les obres?

 

RESPUESTA:

ROCIO GIL UNCIO - REGIDOR/A DELEGAT/DA - DELEGACIÓ D'ESPORTS
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PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU FERRAN
VICENT GARCIA FERRER I LA VOCAL MARIA-JOSEP CASCANT SEMPERE, EN EL
SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE
DE LA JUNTA DE MARÍTIM.

  La Junta de Govern Local va aprovar, el passat 17 de maig, la convocatòria del
procediment per a l'adjudicació del projecte d'eficiència energètica i la reducció d’emissions del
Centre Poliesportiu Verge del Carme Beteró, mitjançant finançament europeu dels fons del Pla
per a la Recuperació, Transformació i Resiliència Next Generation amb import de 579.848,59 €
IVA inclòs.

 Els vocals de Compromís en el consell de districte del Marítim pregunten:

 Quins són els terminis previstos per a la seua execució? L'activitat esportiva que s’hi duu a
terme es veurà afectada durant la realització de les obres?

 

 

Les obres de reforma del poliesportiu municipal de “Verge del Carme Beteró” com a
millora de l'eficiència energètica i la reducció d'emissions, tenen previst un termini d'execució de
3 mesos, estant actualment en fase de presentació d'ofertes, per la qual cosa es pot preveure que
puguen començar els treballs entre finals d'enguany i principis de l'any que ve.

Les obres suposen una millora de l'eficiència energètica dels edificis, per la qual cosa no tenen
una afecció directa sobre les activitats esportives que es desenvolupen en la instal·lació. En
qualsevol cas, qualsevol afecció serà convenientment gestionada perquè provoque el menor
perjudici i incomoditat possible als usuaris.

 

Las obras de reforma del polideportivo municipal de “Verge del Carme Beteró” como
mejora de la eficiencia energética y la reducción de emisiones, tienen previsto un plazo de
ejecución de 3 meses, estando actualmente en fase de presentación de ofertas, por lo que se
puede prever que puedan comenzar los trabajos entre finales de este año y principios del año
que viene.

Las obras suponen una mejora de la eficiencia energética de los edificios, por lo que no
tienen una afección directa sobre las actividades deportivas que se desarrollan en la instalación.
En cualquier caso, cualquier afección será convenientemente gestionada para que provoque el
menor perjuicio e incomodidad posible a los usuarios.
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13 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000022-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 11
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que formula al Consell del Districte Marítim el Grup Municipal Compromis, relativa a
la proposta 6816 de Decidim VLC 2022-2023.
Pregunta que formula al Consejo del Distrito Marítimo el Grupo Municipal Compromis,
relativa a la propuesta 6816 de Decidim VLC 2022-2023.
DIRIGIDA A:
C2307-POLICÍA LOCAL-MOVILIDAD-ESPACIO PÚBLICO

EVA MARIA COSCOLLA GRAU - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL COMPROMIS

ASSUMPTE: Proposta 6816 Decidim VLC 2022-2023

 

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU FERRAN
VICENT GARCIA FERRER I LA VOCAL ENCARNA SALVADOR MUÑOZ, EN EL
SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE
DISTRICTE DE LA JUNTA DE MARÍTIM

 

Després de molts mesos s’ha publicat a la pàgina web de Decidim VLC el seguiment de les
propostes dels pressupostos participatius de l’exercici 2022-2023. Respecte a la proposta 6816,
carril bici a la Malva-rosa, amb un pressupost de 480.000€, i que es va considerar viable executar
un carril bici pels carrers enginyer Fausto Elio, Vicente Roda i Gran Canaria fins al carrer Arnau
de Vilanova, s’ha publicat que ja s’ha realitzat la redacció del projecte.

 

Sol·licitem quadre amb previsió cronològica dels subsegüents passos per dur a terme
aquesta inversió.

RESPUESTA:

JESUS CARBONELL AGUILAR - CONCEJAL DELEGADO DE MOVILIDAD

En ningún caso se ha publicado que esté redactado el proyecto, sino que se encuentra en
redacción.

 

 

En cap cas s'ha publicat que estiga redactat el projecte, sinó que es troba en redacció.
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14 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000022-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 12
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que formula al Consell del Districte Marítim el Grup Municipal Compromis, relativa a
la proposta 6505 de Decidim VLC 2022-2023.
Pregunta que formula al Consejo del Distrito Marítimo el Grupo Municipal Compromis,
relativa a la propuesta 6505 de Decidim VLC 2022-2023.
DIRIGIDA A:
C2307-POLICÍA LOCAL-MOVILIDAD-ESPACIO PÚBLICO

GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE: Proposta 6505 Decidim VLC 2022-2023 

 

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU FERRAN
VICENT GARCIA FERRER I LA VOCAL ENCARNA SALVADOR MUÑOZ, EN EL
SEU NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE
DISTRICTE DE LA JUNTA DE MARÍTIM

Després de molts mesos s’ha publicat a la pàgina web de Decidim VLC el seguiment de les
propostes dels pressupostos participatius de l’exercici 2022-2023. Respecte a la proposta 6505,
actuació d’entorn escolar segur CEIP Angelina Carnicer, s’ha publicat que ja s’ha realitzat la
redacció del projecte.

 

Sol·licitem quadre amb previsió cronològica dels subsegüents passos per dur a terme
aquesta inversió.

RESPUESTA:

JESUS CARBONELL AGUILAR - CONCEJAL DELEGADO DE MOVILIDAD

En contestación a su pregunta "Proposta 6505 Decidim VLC 2022-2023" dirigida a esta
Delegación, le comunicamos que no es de nuestra competencia, pudiéndolo ser del Servicio de
Obras y Mantenimiento de Infraestructura del Área de Urbanismo, Vivienda y Licencias.

En contestació a la seua pregunta "proposta 6505 Decidim VLC 2022-2023" dirigida a esta
Delegació, li comuniquem que no és de la nostra competència, podent-ho ser del Servici d'Obres
i Manteniment d'Infraestructura de l'Àrea d'Urbanisme, Habitatge i Llicències.
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15 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000022-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 13
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que formula al Consell del Districte Marítim el Grup Municipal Compromis, relativa a
la proposta 5482 de Decidim VLC 2022-2023.
Pregunta que formula al Consejo del Distrito Marítimo el Grupo Municipal Compromis,
relativa a la propuesta 5482 de Decidim VLC 2022-2023.
DIRIGIDA A:
C2303-URBANISMO-VIVIENDA-OBRAS-INFRA-PLANIF-LICEN-ACTIV.

GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE: Proposta 5482 Decidim VLC 2022-2023 

 

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU FERRAN
VICENT GARCIA FERRER I LA VOCAL ALEXANDRE CRESPO DURÀ, EN EL SEU
NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE
DE LA JUNTA DE MARÍTIM

 

Després de molts mesos s’ha publicat a la pàgina web de Decidim VLC el seguiment de les
propostes dels pressupostos participatius de l’exercici 2022-2023. Respecte a la proposta 5482,
Superilla d’Amistat, amb un pressupost de 18.000€, de la que es va acceptar com a viable la
redacció de l’avantprojecte, s’ha publicat que ja s’ha realitzat la redacció del projecte.

 

Assumirà l’Ajuntament de València, a través de la Delegació d’Urbanisme, els subsegüents
passos per a dur a terme aquesta inversió, sol·licitada pels veïns i veïnes d’Algirós? Preguem
remeten l’avantprojecte redactat.

RESPUESTA:

JUAN GINER CORELL - COORDINADOR/A - ÀREA D'URBANISME, HABITATGE I
LLICÈNCIES

Este presupuesto se asumirá por la Delegación cuando se tenga la correspondiente
asignación presupuestaria.

Este pressupost s'assumirà per la Delegació quan es tinga la corresponent assignació
pressupostària.
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16 RESULTAT / : CONTESTADA / RESULTADO CONTESTADA
EXPEDIENT / : O-89COM-2024-000022-00EXPEDIENTE PROP. NÚM.: 14
ASSUMPTE / :ASUNTO
Pregunta que formula al Consell del Districte Marítim el Grup Municipal Compromis, relativa
al decaïment de l'activitat en el Mercat del Grau.
Pregunta que formula al Consejo del Distrito Marítimo el Grupo Municipal Compromis,
relativa al decaimiento de la actividad en el Mercado del Grao.
DIRIGIDA A:
C2306-COMERCIO Y MERCADOS-FALLAS

GLORIA AMPARO TELLO COMPANY - REGIDORA - GRUP MUNICIPAL
COMPROMIS

ASSUMPTE: Decaïment de l’activitat del mercat del Grau

PREGUNTA QUE PRESENTEN, CONJUNTAMENT, EL PORTAVEU FERRAN
VICENT GARCIA FERRER I LA VOCAL ALEXANDRE CRESPO DURÀ, EN EL SEU
NOM I EN EL DEL GRUP MUNICIPAL COMPROMÍS, AL CONSELL DE DISTRICTE
DE LA JUNTA DE MARÍTIM

Actualment, el mercat del Grau presenta molt poca activitat comercial, ofereix molts pocs
productes de proximitat i qualitat al veïnat i estan tancant les escasses parades destinades a la
fruita o el peix.

Aquest fet és especialment preocupant pel fet que s’estiga produint després de la seua
recent remodelació i de la inversió de més de mig milió d’euros de fons europeus per a la
remodelació del seu entorn urbà.

Si segueix aquesta tendència, el veïnat del Grau no solament haurà perdut un lloc
accessible i proper on poder gaudir de productes alimentaris de primera qualitat i proximitat, de
forma que es veurà forçat a desplaçaments costosos des del punt de vista de la sostenibilitat i de
l’economia familiar; sinó que, a més a més, veurà com un espai de convivència del barri es
transforma en un nou edifici ornamental per a consum de la indústria turística que no reverteix en
cap millora de la vida de les persones que l’habitem.

És per això que formulem la següent pregunta:

Quines mesures té pensades l’Ajuntament de València per a recuperar l’activitat de les
parades del mercat del Grau i l’accés a productes alimentaris de proximitat i de qualitat del
veïnat?

RESPUESTA:

SANTIAGO BALLESTER CASABUENA - REGIDOR/A DELEGAT/DA -
DELEGACIÓ DE COMERÇ I MERCATS

En el Mercado del Grao tenemos previsto hacer:
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Plan de usos de sala polivalente.
Campaña de Valencia Game City en el patio interior.
Acondicionamiento de imágenes de productos frescos.
Actualización del hilo musical.
Campaña y de animación para los sábados en el mercado durante 2024.
Aprobación de cambios de epígrafes solicitado por comerciantes.
Cambio del sistema de subastas.

En el Mercat del Grau tenim previst fer:

Pla d'usos de sala polivalent.
Campanya de València Game City al pati interior.
Condicionament d'imatges de productes frescos.
Actualització del fil musical.
Campanya i d'animació per als dissabtes en el mercat durant 2024.
Aprovació de canvis d'epígrafs sol·licitat per comerciants.
Canvi del sistema de subhastes.

17 RESULTAT / : QUEDAR ASSABENTAT / RESULTADO QUEDAR
ENTERADO

ASSUMPTE / :ASUNTO
INTERVENCIONS VEÏNALS
INTERVENCIONES VECINALES

1. AVV Ciutat Jardí.
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##ANEXO-2051011##

ASOCIACIÓN DE VECINOS CIUDAD JARDÍN (HONDURAS Y CEDRO)  INTERVIENE 
EL  12/06/2024  ANTE  EL  CONSEJO  DE  LA  JUNTA  MUNICIPAL  DEL  DISTRITO 
MARÍTIMO

1. Venimos de nuevo a hacerles partícipes del gran problema que vive nuestro 

barrio,  que no es  otro  que  EL  RUIDO POR LA SATURACIÓN DE TERRAZAS Y 

LOCALES DE OCIO.

Como Vds. conocen el pasado año obtuvimos sentencias judiciales favorables en 

primera  instancia,  tanto  para  Cedro  como  para  Honduras,  por  las  que  se 

calificaron ambas zonas de Ciudad Jardín como Zonas Acústicamente Saturadas, 

obligando al Ayuntamiento a iniciar la tramitación para la declaración de la ZAS y  

establecer  un  paquete  de  medidas  para  rebajar  el  ruido.  Ambas  sentencias 

fueron recurridas por la hostelería ante el Tribunal Superior de Justicia y en el  

caso del Cedro, también por el Ayuntamiento de Valencia.

2. Las  elecciones  municipales  supusieron  un  importante  parón  en  la  gestión 

municipal y dimos un tiempo razonable para que los nuevos gestores pudieran 

hacerse cargo de los problemas pendientes. Finalmente, tras requerir la atención 

de la alcaldía y llevar a cabo una Concentración de los Vecinos del barrio el 23 de 

noviembre, se nos convocó el 5 de diciembre de 2023 a una reunión de trabajo 

con la Alcaldesa, los concejales de Protección ciudadana, de Mejora climática y el 

jefe  de  la  Policía  Local  de  Valencia.  (Mª  José  Catalá,  Carlos  Mundina,  Jesús 

Carbonell y José Vicente Herrera). El resultado de estas reuniones y a falta de una 

sentencia firme del TSJCV sobre la ZAS, fue el compromiso verbal de la Alcaldesa 

poner en marcha unas primeras medidas, consistentes en:
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 Un plan de reducción de terrazas en la zona del Cedro similar al llevado a 

cabo en la zona de Honduras.

 Una reducción de horarios de terrazas en Cedro y Honduras.

 La no concesión de más licencias de hostelería en la zona.

 Reuniones trimestrales para el seguimiento de las medidas.

 Un interlocutor permanente por parte del Ayuntamiento, tarea que recayó 

en  María  Amparo  Navarro  Belenguer,  asesora  del  área  de  Mejora 

Climática, de la que no obtenemos respuesta alguna.

Para despejar las dudas sobre el encuadre jurídico de las posibles medidas se 

decidió una reunión entre los equipos jurídicos de ambas partes que tuvo lugar el 

pasado 6.02.2024. Han transcurrido seis meses desde la reunión con la alcaldesa 

y  cuatro  meses  desde  la  reunión  de  los  expertos  jurídicos,  desde  entonces 

SILENCIO ABSOLUTO.

3. Sólo  la  Policía  local  atiende  nuestros  problemas.  Tenemos  una  buena 

coordinación con la Comisaría de Maritím, y con el Comisario Lasheras, a los que 

agradecemos sus esfuerzos. Apreciamos y aplaudimos la gestión de la USAP. Pero 

el problema de nuestro barrio no se soluciona con medidas policiales, hace falta 

una decidida intervención política; el derecho al descanso de los ciudadanos en 

un barrio residencial densamente poblado es incompatible con el parque de ocio 

en  el  que  se  ha  convertido  nuestro  barrio.  Hay  que  trabajar  para  reducir  y 

dispersar a la hostelería.

4. Las  estaciones  de medición acústica y  los  sensores  del  proyecto  Smart  City 

siguen  aportando  unos  niveles  de  ruido  en  horario  nocturno  totalmente 
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compatibles con los criterios de las ZAS establecidos en la ley 7/2002 de la GVA 

contra  la  contaminación  acústica.  Y  como decimos  nosotros:   “los  sensores  ni 

mienten, ni exageran”.

El anterior equipo de gobierno reconoció y el actual también reconoce, que se dan 

los criterios de la ZAS, pero ni uno ni otro inician el procedimiento para declararla.  

Si finalmente el TSJ nos da la razón y hay que iniciar el trámite y declarar la ZAS.  

¿Quien asumirá la responsabilidad por el sufrimiento al que estamos sometidos 

los vecinos desde hace ya muchos años.?

5. Ha llegado el buen tiempo y las terrazas están a tope, de los clubs salen riadas 

de clientes a las tres y media de la mañana y la gente circula toda la noche por 

nuestras calles y sigue celebrando sentada en plazas y jardines. Locales vendiendo 

comida toda la noche, discotecas abiertas hasta las siete y media de la mañana y 

los vecinos  con los nervios destrozados llamando al 092, que no siempre contesta.

6. Necesitamos  saber  cuándo se  van  a  implementar  estas  medidas,  ya  que la 

situación en el  barrio no mejora y con la llegada del buen tiempo estamos en 

plena temporada de ruido y masificación del espacio público.

Es por ello que rogamos a Dña. María José Ferrer haga suya esta petición de un 

barrio  con  más  de  12.000  habitantes  y  recabe  del  equipo  de  gobierno  la 

implantación inmediata de las medidas comprometidas.

Gracias pos su atención.



Id
. 

D
o
cu

m
en

t:
 B

7
yb

 q
m

aB
 e

Jz
w

 L
T
Q

G
 H

S
ew

 6
B
T
U

 7
4
s=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A J MPAL DISTR.ADJ.CAP SERV - JUNTA MUNICIPAL
MARITIM

MARIA TERESA HERNANDEZ BRIONES 26/07/2024 ACCVCA-120 14331757494673295823
9536335641085520936

CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIM - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 12 DE JUNY
DE 2024 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIM - ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA DE 12
DE JUNIO DE 2024

66

La Presidenta respon per la interpel·lació personal. Com havia llegit la intervenció abans
d'assistir al Consell, ha preguntat al seu company el Sr. Carlos Mundina, responsable de la
Delegació de Millora Climàtica, per a poder informar durant el Consell. La resposta del regidor
és la següent: “cal informar que, des de la Delegació de Millora Climàtica, s'ha estat estudiant al
costat del Servici Jurídic i la Secretaria Municipal de l'Àrea la viabilitat jurídica d'implementar
mesures que suposen alguna actuació prèvia a les sentències pendents (aclarix, perquè estan
recorregudes i no són fermes). La setmana vinent convocarem una reunió amb el lletrat de
l'associació per a donar resposta al que es va comentar en l'última reunió i elevar una moció per
la qual s'implementen mesures en les Places del Cedre i d'Hondures”.

La Presidenta responde por la interpelación personal. Como había leído la intervención
antes de asistir al Consejo, ha preguntado a su compañero el Sr. Carlos Mundina, responsable
de la Delegación de Mejora Climática, para poder informar durante el Consejo. La respuesta
del concejal es la siguiente: “cabe informar que, desde la Delegación de Mejora Climática, se
ha estado estudiando junto al Servicio Jurídico y la Secretaría Municipal del Área la viabilidad
jurídica de implementar medidas que supongan alguna actuación previa a las sentencias
pendientes (aclara, porque están recurridas y no son firmes). La próxima semana vamos a
convocar una reunión con el letrado de la asociación para dar respuesta a lo que se comentó en
la última reunión y elevar una moción por la que se implementen medidas en las Plazas del
Cedro y de Honduras”.

2. AVV Penya-Roja.
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##ANEXO-2051015##
 

1 
 

Propuestas Asociación de vecinos Penyaroja  

 

1. PROBLEMÁTICA DE LAS PALOMAS EN  EL  BARRIO DE 
PENYAROJA  

El barrio de Penyaroja y también en el distrito del Marítimo, se enfrentan 
a un creciente problema relacionado con la proliferación de palomas 
urbanas. Esta situación ha generado múltiples quejas por parte de los 
vecinos/as, quienes señalan una serie de inconvenientes asociados con 
la presencia masiva de estas aves. Entre los principales problemas 
destacan la insalubridad, la suciedad en las calles y balcones, así como 
el deterioro del mobiliario urbano. 

Insalubridad 

Las palomas son portadoras de diversas enfermedades que pueden 
afectar la salud pública. Sus excrementos contienen bacterias y hongos 
que, al secarse y dispersarse en el aire, pueden ser inhalados por las 
personas, provocando enfermedades respiratorias. Además, las plumas y 
los nidos de palomas pueden albergar parásitos como ácaros y piojos, 
que representan un riesgo adicional para la salud. 

Suciedad en las Calles y Balcones 

Uno de los problemas más visibles que denuncian los vecinos del barrio 
es la acumulación de excrementos de palomas en las calles, plazas, 
edificios y balcones. Esta situación no solo afecta la estética de la ciudad, 
sino que también implica un coste elevado en términos de limpieza y 
mantenimiento. Los excrementos de palomas son altamente corrosivos y 
pueden dañar estructuras, estatuas y monumentos, requiriendo 
reparaciones costosas. 

Deterioro del Mobiliario Urbano 

El constante posarse de palomas sobre mobiliario urbano como bancos, 
farolas y barandillas contribuye a su rápido deterioro. Los excrementos 
aceleran la corrosión de los materiales y disminuyen la vida útil de estos 
elementos, obligando al Ayuntamiento a realizar sustituciones y 
reparaciones frecuentes. 

Impacto en la Calidad de Vida 

El ruido constante y la presencia de palomas en áreas residenciales 
afectan la calidad de vida de los vecinos. Muchas personas se sienten 
incómodas y molestas, ya que estas aves invaden sus espacios 
personales, anidan en sus balcones y causan daños a la propiedad 
privada. La situación genera un sentimiento de impotencia entre los 
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2 
 

residentes, quienes a menudo consideran insuficientes las medidas 
adoptadas por las autoridades locales. 

Instamos al Ayuntamiento  a tomar medidas para solucionar dicho 
problema. 

 

2. CAMBIOS DE SENTIDO EN LA AVENIDA DE FRANCIA 
 
La Avenida de Francia en el barrio de Penyaroja es una arteria principal 
que soporta un alto flujo de tráfico diario. Sin embargo, actualmente no 
dispone de puntos de cambio de sentido a lo largo de su recorrido. Esta 
ausencia obliga a los conductores a desplazarse hasta el final de la 
avenida para realizar un cambio de dirección, lo que genera múltiples 
inconvenientes. 
Proponemos que se estudie la posibilidad de habilitar uno o más puntos 
de cambio de sentido. 
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Respecte de l'assumpte dels coloms, la Presidenta dona trasllat de l'informe del Sr. Juan
Carlos Caballero Montañés, regidor delegat competent en la matèria que explica que s'ha licitat
un nou contracte per al control dels coloms i estornells al qual es destinaran 450.000 €. Hi haurà
captures selectives de coloms allí on hi ha sobrepoblació. I s'emportaran a colomars ecològics
respectant el seu benestar animal però controlant la seua població a la ciutat ja que poden suposar
riscos de salubritat i sanitaris en els entorns d'hospitals, escoles, mercats municipals, …

La població de coloms es va multiplicar molt durant l'anterior govern arribant a 35.000, de
24.700 es va passar a 35.000.

La licitació ja s'ha llançat i previsiblement estarà en uns 5 mesos.

Demana, en este moment, la paraula la regidora de Compromis, la Sra. Gloria Tello
Company, en la seua qualitat de regidora responsable de Benestar Animal durant el mandat
anterior. Explica que el nou govern ha fet una nova licitació que no és tan respectuosa amb els
animals com l'anterior perquè, ara mateix, els coloms seran capturades i portades, en principi, a
altres municipis, no se sap bé amb quin control. Cal deixar clar que hi ha una llei de benestar
animal que contempla que estos animals no poden ser gasats com antigament. Explica que ha
demanat la paraula al final de la intervenció perquè una cosa és que el nou govern vulga vendre
la seua gestió però una altra és que diguen mentides.

Quan va entrar l'anterior govern en 2015 i es va crear la regidoria de Benestar Animal, el
primer cens, que es va fer en 2017, deia que hi havia 35.000 coloms en esta ciutat, que tampoc
són moltes, però eixe era el cens.

Amb el sistema de l'anterior govern, que contemplava diverses actuacions respectuoses, un
pla de control de l'avifauna ètic, es va baixar a 21.000, sent just el contrari. No és que hi haguera
21.000 i pujara a 35.000 sinó que es va passar de 35 a 21.

Explica que esta és la seua apreciació perquè pensa que cal ser fidedignes amb les dades.
La seua regidoria va fer un pla que consistia, d'una banda, a posar en marxa 9 colomars ecològics
on se subministrava pense esterilitzant als coloms. Al mateix temps, en 16 dispensadors que
estaven en els terrats d'edificis municipals també se subministrava pense esterilitzant i el que es
feia, i que no s'ha fet este últim any, és anar supervisant on hi havia punts calents per a anar
movent eixos dispensadors. Això no s'ha dut a terme este últim any pel que s'ha percebut en
algunes zones un increment de la població.

I una altra qüestió important que no sap si s'ha realitzat o no, però té els seus dubtes, és que
ha d'instar-se als propietaris d'edificis i naus abandonades a segellar els accessos a estos edificis
perquè són punts de cria molt potents. Això és el que més resultat dona perquè els animals no
entren ací a criar i es pot controlar a través dels dispensadors i els colomars.

Vol també aclarir que amb l'anterior sistema, que va ser aclamat per diverses ciutats com
Sant Sebastià, Mallorca o Múrcia que van vindre a documentar-se a València, es va baixar de
35.000 a 21.000.
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Respecto del asunto da las palomas, la Presidenta da traslado del informe de Juan Carlos
Caballero, concejal delegado competente en la materia que explica que se ha licitado un nuevo
contrato para el control de las palomas y estorninos al que se van a destinar 450.000 €. Habrá
capturas selectivas de palomas allí donde hay sobrepoblación. Y se llevarán a palomares
ecológicos respetando su bienestar animal pero controlando su población en la ciudad ya que
pueden suponer riesgos de salubridad y sanitarios en los entornos de hospitales, escuelas,
mercados municipales, …

La población de palomas se multiplicó mucho durante el anterior gobierno llegando a
35.000, de 24.700 se pasó a 35.000.

La licitación ya se ha lanzado y previsiblemente estará en unos 5 meses.

Pide, en este momento, la palabra la concejala de Compromis, la Sra. Gloria Tello
Company, en su calidad de concejala responsable de Bienestar Animal durante el mandato
anterior. Explica que el nuevo gobierno ha hecho una nueva licitación que no es tan respetuosa
con los animales como la anterior porque, ahora mismo, las palomas van a ser capturadas y
llevadas, en principio, a otros municipios, no se sabe bien con qué control. Hay que dejar claro
que hay una ley de bienestar animal que contempla que estos animales no pueden ser gaseados
como antiguamente. Explica que ha pedido la palabra al final de la intervención porque una
cosa es que el nuevo gobierno quiera vender su gestión pero otra es que digan mentiras.

Cuando entró el anterior gobierno en 2015 y se creó la concejalía de Bienestar Animal, el
primer censo, que se hizo en 2017, decía que había 35.000 palomas en esta ciudad, que tampoco
son muchas, pero ese era el censo.

Con el sistema del anterior gobierno, que contemplaba varias actuaciones respetuosas, un
plan de control de la avifauna ético, se bajó a 21.000, siendo justo lo contrario. No es que
hubiera 21.000 y subiera a 35.000 sino que se pasó de 35 a 21.

Explica que esta es su apreciación porque piensa que hay que ser fidedignos con los datos.
Su concejalía hizo un plan que consistía, por una parte, en poner en marcha 9 palomares
ecológicos donde se suministraba pienso esterilizante a las palomas. Al mismo tiempo, en 16
dispensadores que estaban en las azoteas de edificios municipales también se suministraba
pienso esterilizante y lo que se hacía, y que no se ha hecho este último año, es ir supervisando
dónde había puntos calientes para ir moviendo esos dispensadores. Esto no se ha llevado a cabo
este último año por lo que se ha percibido en algunas zonas un incremento de la población.

Y otra cuestión importante que no sabe si se ha realizado o no, pero tiene sus dudas, es
que debe instarse a los propietarios de edificios y naves abandonadas a sellar los accesos a
dichos edificios porque son puntos de cría muy potentes. Esto es lo que más resultado da porque
los animales no entran ahí a criar y se puede controlar a través de los dispensadores y los
palomares.

Quiere también aclarar que con el anterior sistema, que fue aclamado por varias ciudades
como San Sebastián, Mallorca o Murcia que vinieron a documentarse a Valencia, se bajó de
35.000 a 21.000.
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##ANEXO-2051017##

Desacuerdo con el Procedimiento de Solicitudes para Actividades del Ayuntamiento para 
gente mayor 

La asociación de vecinos de Penyaroja expresa su desacuerdo con la reciente decisión del 
Ayuntamiento de gestionar las solicitudes para  distintas actividades  en centros  de Actividades para 
Gente Mayor exclusivamente a través de internet. 

Entendemos que la digitalización de los procesos puede ofrecer ciertas ventajas, como la eficiencia 
y la reducción del uso de papel. Sin embargo, me gustaría señalar varios puntos que considero 
importantes para revaluar esta medida: 

1. Accesibilidad y Exclusión Digital: Muchas personas, especialmente los mayores y aquellos 
con recursos limitados, no tienen acceso a internet o no cuentan con las habilidades 
necesarias para realizar trámites en línea. Este cambio podría excluir a una parte 
significativa de la población de la participación en actividades comunitarias. 

2. Preferencia por Formularios Impresos: Algunas personas, por comodidad o costumbre, 
prefieren el uso de formularios impresos. El cambio a un sistema exclusivamente digital 
podría resultar en una menor participación debido a la incomodidad o dificultad con el 
nuevo método. 

3. Interacción Personal: Los trámites presenciales ofrecen una oportunidad para interactuar 
directamente con el personal del Ayuntamiento, permitiendo resolver dudas y obtener 
asistencia inmediata. Esta interacción personal es valiosa y difícil de replicar en un entorno 
digital. 

4. Inclusión y Flexibilidad: Para asegurar que todos los ciudadanos tengan la oportunidad de 
participar, es fundamental ofrecer opciones tanto en línea como en papel. Esto garantizaría 
que nadie quede excluido debido a las barreras tecnológicas. 

 Solicitamos al  Ayuntamiento considere mantener la opción de presentar solicitudes mediante 
impresos tradicionales, a traves de centros de Actividades par Gente Mayor además de la nueva 
opción por internet. De esta forma, se garantizaría una mayor inclusión y se respetarían las 
preferencias y necesidades de toda la comunidad. 



Id
. 

D
o
cu

m
en

t:
 B

7
yb

 q
m

aB
 e

Jz
w

 L
T
Q

G
 H

S
ew

 6
B
T
U

 7
4
s=

C
Ò

PI
A
 I

N
FO

R
M

A
T
IV

A
 (

N
O

 V
E
R
IF

IC
A
B
LE

 E
N

 S
E
U

 E
LE

C
T
R
Ò

N
IC

A
)

Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
SECRETARI/A J MPAL DISTR.ADJ.CAP SERV - JUNTA MUNICIPAL
MARITIM

MARIA TERESA HERNANDEZ BRIONES 26/07/2024 ACCVCA-120 14331757494673295823
9536335641085520936

CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIM - ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DE 12 DE JUNY
DE 2024 / CONSEJO DE DISTRITO DE LA JUNTA MUNICIPAL DE MARÍTIM - ACTA DE LA SESIÓN ORDINARIA DE 12
DE JUNIO DE 2024

73

3. AVV Virgen del Carmen de Beteró.
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##ANEXO-2051021##

REIVINDICACIONES ACTUALES ASOCIACION VECINAL VIRGEN DEL 
CARMEN BETERO 

 LUCHA POR ERRADICAR LAS DROGAS DE NUESTRAS CALLES. 

Continuamos reivindicando la erradicación de la venta de drogas y el 
consumo en nuestras calles, en la puerta de nuestros colegios, en los 
parques. NO A LA DEGRADACION DE NUESTROS BARRIOS. 

 CONVIVENCIA DE VECINOS Y USUARIOS DEL RASTRO. 

Necesitamos que varias Áreas de la Administración trabajen 
conjuntamente para solucionar todas las molestias que genera la nueva 
ubicación del rastro en nuestro barrio: venta ilegal en los alrededores del 
recinto, estacionamientos de vehículos en aceras y zonas verdes, 
conductas incívicas por parte de muchos usuarios del rastro, tanto 
vendedores como compradores, gran cantidad de suciedad que se 
amontona en las calles de nuestro barrio, ect. 

 REURBANIZACIÓN BARRIO GRUPOS VIRGEN DEL CARMEN.  

Necesidad de reurbanización de aceras y calzadas debido a la ausencia 
de mantenimiento  y gran cantidad de socavones que pueden ocasionar 
accidentes a los usuarios de la vía pública. 

 INVERSION EN PARQUES INFANTILES. 

Solicitamos inversión en los parques infantiles existentes para 
adecuarlos a la legislación vigente, ya que no existe ningún tipo de 
mantenimiento de los mismos, estando en un estado que impide su uso 
a nuestros niños. 

 MANTENIMIENTO DE SOLARES. 

Necesitamos que la Administración exija el mantenimiento adecuado de 
los solares existentes en el barrio, ya que se convierten en un vertedero 
de basura y un foco de plagas. 

 FUMIGACION EXHAUSTIVA Y CONTINUA. 

Nuestro barrio tiene una gran cantidad de árboles, setos, ect.. por lo que 
existen grandes plagas de insectos que hacen que nuestras casas estén 
infectadas de los mismos, por lo que necesitamos una fumigación 
continua para prevenir posibles enfermedades. 
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4. AVV Natzaret.
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##ANEXO-2051832##
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Firma automatizada de Justificante de Instancia VICESECRETARIA GENERAL AJUNTAMENT

DE VALENCIA
20/05/2024 ACCVCA-120 18390216036729485463

077198212269437966

EXPOSA

El pasado domingo 5 de mayo 2024 decenas de peces muertos aparecieron entre el puente de Astilleros y la
rotonda portuaria. La Asociación Vecinal de Natzaret comunicó la situación a la policía local, portuaria y a la guardia
civil.
El Ayuntamiento informa en los medios de comunicación que “los análisis del agua de la desembocadura del cauce
histórico del Turia indican que los niveles de oxígeno estaban dentro de los parámetros normales, no detectaron
restos de vertidos ni de bacterias fecales que pudieran haber causado la mortandad de peces, y que la calidad del
agua puede considerarse buena teniendo en cuenta los valores de referencia para aguas de baño”. Pero no se
aclara el origen de dicha mortandad de peces que se repiten periódicamente según nos informó la policía portuaria. 

El tramo final del histórico cauce del rio Turia tiene el lecho contaminado por metales pesados en especial plomo y
zinc, y esta podría ser –presuntamente- una de las causas de la mortandad de los peces. En la zona estaba la
CAMPSA, la PAPELERA de la Punta, la factoría CROSS de ácido sulfúrico que quemaba piritas en su producción,
y ARLESA-BUNGE fábrica de aceite de soja transgénica derribada tras décadas de reivindicación vecinal.
La solución hidráulica para evitar la contaminación del cauce pasa por completar la larga lista de actuaciones
pendientes del sistema municipal de saneamiento, y recordamos que es un compromiso incumplido del puerto y el
ayuntamiento desde 1986, cuando sacrificaron la playa de Natzaret y la Punta para la ampliación sur del puerto. 

SOL·LICITA

1/ Una copia del informe municipal.
2/ Que se continúe la investigación para determinar las causas de la mortandad de peces.
3/ Que se adopten todas las medidas necesarias para solucionar este problema

PROTECCIÓ DE DADES PERSONALS: Les dades que heu facilitat en este formulari seran tractades per l'Ajuntament de València, en qualitat de 

responsable, per a la finalitat indicada en esta documentació i, sobre la base del que disposa el Reglament general de protecció de dades (UE) 

2016/679. Podeu exercitar els drets d'accés, rectificació, supressió i altres contemplats en el reglament esmentat, conforme s'explica en la informació 

adicional de protecció de dades que podeu consultar en el següent enllaç: http://www.valencia.es/val/politica-privacitat

 He llegit la informació addicional sobre protecció de dades.

Firmat per: Validesa:

19871406G JULIO ANTONIO MOLTO (R: G46168290) Des de:25/09/2023 09:21:40   Fins al:25/09/2025 09:21:40

Documents que s'adjunten a la sol·licitud:

Document E-signa Firmat pel ciutadà Id.: F21D6FC4FD2F78AF84135D4C3FF2A98712C11D6C

Pl. de l'Ajuntament, 1 - 46002 Valencia - Telf.:963525478 www.valencia.es
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##ANEXO-2051834##
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Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
Firma automatizada de Justificante de Instancia VICESECRETARIA GENERAL AJUNTAMENT

DE VALENCIA
27/05/2024 ACCVCA-120 18390216036729485463

077198212269437966

EXPOSA

En el Espai Natzaret, acondicionado provisionalmente en espera del Parque de Desembocadura, hay que reponer
el cañizo que falta en las pérgolas para dotar de un mínimo de sombra al recinto. Y también reponer los elementos
que faltan en la pérgola más cercana al Pumptrack.

SOL·LICITA

Solicitamos urgente reposición ante la inminente subida de temperaturas

PROTECCIÓ DE DADES PERSONALS: Les dades que heu facilitat en este formulari seran tractades per l'Ajuntament de València, en qualitat de 

responsable, per a la finalitat indicada en esta documentació i, sobre la base del que disposa el Reglament general de protecció de dades (UE) 

2016/679. Podeu exercitar els drets d'accés, rectificació, supressió i altres contemplats en el reglament esmentat, conforme s'explica en la informació 

adicional de protecció de dades que podeu consultar en el següent enllaç: http://www.valencia.es/val/politica-privacitat

 He llegit la informació addicional sobre protecció de dades.

Firmat per: Validesa:

19871406G JULIO ANTONIO MOLTO (R: G46168290) Des de:25/09/2023 09:21:40   Fins al:25/09/2025 09:21:40

Documents que s'adjunten a la sol·licitud:

Document E-signa Firmat pel ciutadà Id.: E15BCA42E883AB64C60F7A4318B1843588F65395

Pl. de l'Ajuntament, 1 - 46002 Valencia - Telf.:963525478 www.valencia.es
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5. AVV Grau-Port.
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##ANEXO-2051836##
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Signat electrònicament per:
Antefirma Nom Data Emissor cert Núm. sèrie cert
Firma automatizada para Digitalización Certificada de documentos
papel

SECRETARIA GRAL. ADMINISTRACION
MPAL. AJUNTAMENT DE VALENCIA

11/06/2024 ACCVCA-120 10636239042603725703
8866257182002349661
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I finalment pregunta per què els que no paguen la taxa turística tenen este privilegi i els
veïns i veïnes de Grau-*Port, que paguen els seus impostos, tenen a veure com els autobusos
arriben a la parada amb el cartell de complet, saturats de gent que torna de la platja.

Y por último pregunta por qué los que no pagan la tasa turística tienen este privilegio y los
vecinos y vecinas de Grau-Port, que pagan sus impuestos, tienen que ver como los autobuses
llegan a la parada con el cartel de completo, saturados de gente que vuelve de la playa.

 

 

18 RESULTAT / : QUEDAR ASSABENTAT / RESULTADO QUEDAR
ENTERADO

ASSUMPTE / :ASUNTO
PRECS I PREGUNTES
RUEGOS Y PREGUNTAS

El vocal del grup socialista pregunta si hi ha alguna informació, després de la junta de l'11
de març de 2024, sobre la biblioteca i el Centre Cívic de Goerlich.

El vocal del grup Compromis, Sr. Ferran García Ferrer pregunta, en primer lloc, sobre
l'expedient de la cessió de l'Estació del Grau i quins són els terminis previstos. I en segon lloc,
s'interessa per conéixer si es té previst algun pla per a pal·liar els efectes que puga produir en la
població d'este Barri l'ampliació del Port, com ara soroll, col·lapse de les vies de transport i
contaminació.

El vocal del grupo socialista pregunta si hay alguna información, tras la junta del 11 de
marzo de 2024, sobre la biblioteca y el Centro Cívico de Goerlich.

El vocal del grupo Compromis, Sr. Ferran García Ferrer pregunta, en primer lugar, sobre
el expediente de la cesión de la Estación del Grao y cuáles son los plazos previstos. Y en
segundo lugar, se interesa por conocer si se tiene previsto algún plan para paliar los efectos que
pueda producir en la población de este Barrio la ampliación del Puerto, tales como ruido,
colapso de las vías de transporte y contaminación.
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I no havent-hi més assumptes que tractar, s'alça la sessió sent les 21:00 hores , estenent-se
la present Acta, que signa amb mi la Presidència, de tot la qual cosa com a secretaria done fe


